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M i vijećnici Županijske skupštine Žu  
šibenske sa svcje sjednice od 19. studen<̂  ̂
godine upućujemo Vam iskrene 
oporavak i povratak u domovinu.
Posebno izražavam o želju da^  
nas, gospodine P re d ^e d n ii 
kao i do sada svojom mudrošću, 
hrabrošću i iskustvom još dugo 
vodite.
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rata Šibenik
ine malo uradio na programu

m pesHednje dviie 
„ vdio na programu
suzbijanla bolesti ovisnosti, kazao /e 
dr, Sokpman, Ha dya pređavania 
tiiekomi boravka u Šibeniku on ie 
ohiašnlavao naiela Vladina programa 
xa suzbifanfe bolesti ovisnosti, a ne 
sastanku s Hanovima Zupaniiskoga 
odbora za borbu protiv opiiata 
istaknuo potrebu da se lolmna 
zaiednke osposobe za preventliu 
bolesti ovisnosti stranka 3.
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odo^va štedišama jugoročnt
gotovinski nenamjenskijcredit na rblToipime do 48 
mjeseci. Najmanji iznos kredita Je sJOOO.oo DEM, a 
najveći 70.0đd,00 DEM u kfmskdj protuvrijednosti.! 
Kredit se odobrava u oii^nj J;3' prema visini 
orotenoo depozita, uz i^iiinu klauzulu i>čenog depozita, 

mjenjtvu godiSnJuj



DRUŠTVO I POLITIKA
ANTE DŽELALIJA, SABORSKI ZASTUPNIK, 

UPUTIO BRZOJAV HRVATSKOM PREDSJEDNIKU 
dr, FRANJI TUĐMANU

NISJMO ZABORAVlU 
NITI ĆEMO ZABORAVITI 

VAŠ PREDIZBORNI
GOVOR U DRINOVCIMA
Dobra i 0lje za oporavak i  brz povratak u Domovinu hrvat- 

sArom pradsf^rlniku dr. Franji Tuđmanu u ima čainiitva HDZ- 
a drniškog kraja i njagova brojnog čianstva uputio Ja ovoga 
tjedna predsjednik drniškog Gradskog odbora HDZ-a I  saborski 
zastupn9( Ante Dželaiija. U  brzojavu drniški (elnik HDZ-a 
ujedno predsjedniku Tuđmanu zahvaljuje na svemu što Je 
učinio za drniški kraj, te što Je vodio I  vodi brigu o njemu. 
Izražavajući najbolje želje za pjegovim brzim ozdravljenjem, 
zastupnik Dželaiija među ostalim podsjeća predsjednika Tu
đmana da žitelji drniškog kraja neće nikada zaboraviti njegov 
govor s  predizbomog skupa 1990. godine što ga Je održao u 
Drinovcima, njegovu povijesnu ulogu u stvaranju hrvatske 
države. Poželjevši m u što brži oporavak I povratak u Domovinu, 
zastupnik Dželaiija ga Je u  brzojavu izvijestio da se DmIšanI 
masovno vračaju u svoje obnovljene kuće. Na kraju brzojava 
izrazio Je svekoliku (Mtporu naroda drniškog kraja, njegovu  
vođenju mudre politike i  rezultadma pjezine uspješnosti.

POZNATI SVJETOa PBOOVOĐAĆ AUTOMOBILA RJUMATRA
M o e u ć l i m  6RMDHJS TVO m

A m o n u
ZA SJEVEMU AFnKU?
Neiskorišteni prostor Tvornice 

lakih metala ponuđen je jednom 
poznatom svjetskom proizođaču 
automobila koji u Hrvatskoj na
mjerava izraditi svoju tvornicu uz 
još dvije lokacije na području Hr
vatske, potvrdio nam je Ivo Baica, 
šibenski podžupan iako nam nije 
želio otkriti ime te tvrtke jer je 
dogovoreno da se u javnost još ne 
izlazi ni sa kakvim podacima. 
Međutim taj je dogovor ipak prekr
šio šibenski župan Paško Bubalo 
koji je, istina neslužbeno, još pro
šlog

tjedna spomenuo mogućnost 
otvaranja tvornice automobila

u Šibeniku. Predstavnici te po
znate svjetske tvrtke nedavno su 
zajedno s predstavnicima Minis
tarstva gospodarstva boravili u

Šibeniku i razgledali prostor TLM - 
a i šibenske luke koja je važan 
faktor za dobivanje te investicije 
budući da bi automobili koji se 
proizvedu izvozili uglavnom na 
tržište Sjeverne Afrike. Prednost 
TLM -a  je to i što je prostor koji 
nudi potpuno opremljen a ima i 
povoljan prometni položaj no za 
šibenskog podžupana Šibenik ima 
najviše šanse i zbog toga što se 
nalazi u teškoj gospodarskoj sit
uaciji i Vlada je shvatila da treba 
pomoći u obnovi gospodarstva. 
Tvornica automobila radila bi se u 
tri faze. U prve dvije faze bilo bi 
uloženo oko 100 milijuna DEM, a 
zaposlilo bi se 700 radnika dok bi 
ulaganje u treću fazu bilo »teško« 
80 milijuna DEM. Gradnja bi poče
la sredinom Iduće godine. D .F.

(Srtmk): Joiko ČELAR)

OPRENIAI KONnJNERI
OTPLOVILI U NJEMAČKU

Prvi kontigent opreme njemačkog bataljuna koji je od početka ove godine smješten na 
šibenskom podruju  otplovio je ovog tjedna R O R O  brodom talijanske kompanije Grimaldi u 
Njemačku čime je počela najavljena selidba IFO R -a sa šibenskog područja. Do kraja ove godine, 
kako doznajemo, IFOR će definitivno otići iz autokampova Solaris i Primošten no po svemu sudeći 
ostat će i dalje u šibenskoj luci koja mu je glavna transportna luka. R O R O  brod koji je ovog tjedna 
uplovio za potrebe IFO R -a u šibensku luku bio je dug 155 i visok 48 metara i najviši je brod 
koji je do sada ušao u šibensku luku. Njegovo uplovljavanje bilo je svojevrsna senzacija a uz 
obalnog pilota, kapetana Branka Kovačeva, u manevru su sudjelovala i tri remorkera »Brodos- 
pasa«.

D .F.

GRADSKO VUEĆE NASTAVILO SJEDNICU PREKINUTU PROŠLOG PETKA:

OSNOVANA RADNA GRUPA
ZA SANACIJU GUBITAKA U 
POSLOVANJU KAZAUSTA

—  Kazalište u Šibeniku za svoju je 
djelatnost, i za održavanje 36. MDF-a, 
u protekloj godini dobilo 700 tisuća ku
na, a od toga ja samo na dnevnica za 
putovanja u zemlji potrošeno 61 tisuću 
kuna. Ispada, prema flnartcijskom iz
vješću o poslovanju šibenskog Kaza
lišta, koje ja Gradskom vijeću j>odnlje' 
lo Kazališno vijeća, da su u toj ustano
vi, tijekom devet mjeseci ove godina, 
svakoga dana na službenome putu bila 
dvije do tri osobe, što je vjerojatno vl-

U okviru obnove objekata oš
tećenih u Domovinskom ratu poćela 
Je obnova svetišta 8v. Ante u Rupa
ma. Nakon rašćlićavanja ruševina, 
kamen temeljac bit će položen do 
božićnih blagdana, a sredstva će 
osigurati mještani Rupa te donatori. 
Za Izgradnju svetišta Sv. Ante u 
Rupama formiran ja I Inicijativni 
odbor. Radovi na svetištu Sv. Ante u 
Rupama prema planovima trebali bi 
biti završeni sljedeće godine.

ČETVRTKA DO ČETVRTKA
obavljena na oko 162 hektara obra
dive površina. Taj robni kredit koris
nici će naredna godine platiti pšeni
com I to po zaštitnoj cijeni.

Skradina potrajat će do 1. travnja. 
Ovih dana splitski Hidroprojekt I

Po evidenciji drniškog Centra za 
socijalni rad, na području bivše op
čine Drniš, evidentirano je 6.700 
povratnika, od čega ih ja najviše u 
gradu Drnišu, njih 1.650. Prema pro
cjenama na području bivša opčine

Općina Primošten započela ja s 
raspodjelom paketa s  hranom za 
nositelja socijalnih iskaznica. Več je 
podijeljeno oko 70 paketa, a cje
lokupna raspodjela trebala bi biti 
gotova prlja 29. studenog. Nositelji 
socijalnih iskaznica po svoje paketa 
mogu doči svaki dan od 8 do 12 sati 
u prizemlja dječjeg vrtića »Bosil
jak«.

poduzeće Submar Iz Malog Lošinja, 
pomoć ronilačkih ekipa I hid

rauličkih dizalica, na muljevito tlo

Drniš još ja oko 2.000 povratnika koji
.............................................................'J*još uvijek nisu evidentirani niti Im j 
odjavljen prognanički status. Najave 
Iz Ministarstva obnove I razvitka 
kako će se prognanici sa područja 
Drniša vratiti svjim kućama do kraja 
godine, neće se obistiniti jer do tada 
neće biti završena obnova većeg 
broja kuća.

Ovog tjedna u Šibeniku je osno
vana Udruga likovnih stvaralaca 
»M ore«. Osnovni su ciljevi udruge 
koja zasada broji 17 članova promo
viranje likovne kulture na području

rijeke Krka polažu betonske učvr
šćivača teške I viša od 20 tona. Vr
ijednost radova je milijun njemačkih 
maraka, a sredsta su osigurala po
duzeća Hrvatske voda I šibenski Vo
dovod I kanalizacija Iz redovnog pro
grama za Izgradnju vodoopskrbnih 
objekata od kapitalnog značaja za 
Šibensku županiju. Nakon završetka 
radova I stavljanja u funkciju tog 
vodovoda, Skradin I njegovo zaleđa 
trebali bi na raspolaganju Imati tri 
puta viša vode nago sada.

Šibenske županije, okupljanje liko
vnih stvaralaca, organiziranje llko-

Turlstlčka zajednica grada Šibe
nika zakupit ča pola stranice u spec
ijaliziranoj međunarodnoj brošuri

U Skradinu je u tijeku sjetva
pšenice k<ju su omogućili Općina 
Skradin I Državno ravnateljstvo za
robne zalihe. Povratnicima u skra- 
dlnskom zaleđu Isporučene su 42 
tone sjemenske pšenice I 68 tona 
mineralnog gnojiva, a sjetva će bKI

vnih Izložbi te borba protiv kiča u 
likovnoj umjetnosti. Predsjednik ud
ruge je Vladimir Mlhokovlč, a uz 
njega Izabrani su I sedmeročlani Iz
vršni odbor te tročlani umjetnički 
savjet.

najvažnijih svjetskih luka. Tu  brošu
ru u 8 tisuća primjeraka Izdaje lon
donska agencija Sea-trads. Riječ je

Premoščivanis rijeka Krka pod' 
vodnim cjevovodom k ( ...........k(4l je dio mag
istralnog vodovoda od Lozovca do

0 brošuri koja ča biti predstavljana 
na međunarodnim sajmovima, a u 
k o j^  je uvršteno 7 hrvatskih luka a 
među idima I šibenska. Za ovakvu 
promidžbu Turistička zajednica gra
da Šibenika trebat će Izdvojiti oko 4
1 pol tisuća kuna.

Pripremila: J . KRNIC

še negoli u Ministarstvu vanjskih po
slova Hrvatske I —  ustvrdio je Oamir 
Lasan, vijećnik HSLS, koji je na sjedni
ci Gradskog vijeća u petak otvorio dis
kusiju o Izvještaju o poslovanju šiben
skog kazališta. No, Lasanove zamjerke 
na poslovanje u Kazališnoj kući, dok ja 
na njenom čelu bio MIroalav Balama- 
rlć, nlau s tima prestala, pa ja zabrinja
vajućim okarakterizirao podatak koji se 
nameće Iz Financijskog Izvještaja, pre
ma kojemu su troškovi reprezentacije 
Kazališta u 1996. u odnosu na godinu 
prije, porasli čak za vrtoglavih 750 po
sto I Iznosili su 67 tisuća kuna, od čega 
Je Miroslav Belamarlć potrošio 78 po
sto. —  Ono što čudi, nastavio ja La

san, jest da upravo vijeće Kazališta ni
kada nije na to reagiralo, pa ja predlo
žio da njegovi članovi podnesu ostav
ku. I Vojmir Roša, također Iz HSLS-a, 
smatra da je odgovornoat Upravnog vi
jeća Kazališta ogromna. Jer, Iz financij
skog je Izvješća vidljivo da je tijekom 
poslovanja Kazališta u prvih devet mje
seci ove godina pronevjereno 250 tisu
ća maraka, što ja za Rošu najvažnija 
pitanja. Prema njegovim riječima, evi
dentno je da gradonačelnik Ante Su- 
puk I vladajući HDZ smatraju kako u Ši
beniku treba sve zatvoriti pa tako 
I Dječji festival I kazalište. Prema Roši, 
gradonačelnik ja znao za rastrošnost 
u Kazalištu, ali nije poduzimao ništa, 
već ja u posljednji trenutak Imenovao 
prof. Ivu LIvakovIča BalamarIćevIm sav
jetnikom. I on ja zatražio od Kazališ
nog vijeća da Gradskom vijeću podne
se ostavku »zbog nekompetentnosti, 
jer su njegovi članovi davali podršku 
ovakvim radnjama a na kraju ja Iznio 
stav HSLS-a prema kojemu treba sani
rati gubitke Kazališta Iz gradskog pro-

njak 758 tisuća kuna pa do danas, gu
bitak je smanjen na 500 tisuća kuna, 
jer su naplaćena neka potraživanja. 
Prema Ministarstvu kulture zatraženo 
ja nadalje, da sa točno odredi prema 
statusu Kazališta, a u pripremi su akti 
koji će promijeniti unutarnju org^iza - 
ciju kuća u skladu s novim propisima, 
a zatražena su i dodatna sredstva za 
poslovanje. Zlatoviću je Iz oporbenih 
klupa zamjereno da olako pristupa 
problemu gubitka, kao da se to što je 
nezakonito potrošeno može riješiti 
•mirnim putem«, na što je Gordan Ba
raka, član udruge na vlasti i predsjed
nik Kazališnog vijeća, istaknuo da se 
u Šibeniku uvijek loše govori o dobrom 
—  jer, po njemu, rastrošnosti nije bilo 
već je, naprotiv, trebalo u dijelu repre
zentacije još više potrošiti na učvršći
vanje spona s gostima iz svijeta. Dis
kusiju je Ivo Glavaš (HSLS) doveo i do 
glasnijih tonovs, zamjerajući gradona
čelniku što nije bio u stanju dovesti 
sposobnog ravnatelja, I što se u gradu 
najmanja misli o kulturi, a najviše o no
gometu. Naposljetku je Mario Kovač, 
također Iz HSLS-a, zaključio kako je 
nemoguća proturiti tezu da *vuk osta
ne sit, a koze na broju«, što žele HDZ 
I Poglavarstvo, I predložio da sa osnu
je višestranačka radna grupa Grad
skog vijeća koja ča razmotriti prilika 
u Kazalištu, I predložiti mjere sanacije 
gubitaka, ta da se izglasuje nepovjere
nja Kazališnom vijeću, jer povjerenja 
nisu zaslužili. Na kraju ja Izglasano os
nivanja tročlane radne grupe, za Kaza
lišno vijeća bilo je viša ruku povjerenja, 
ali Gradsko vijačs nije prihvatilo flnan- 
cljakl Izvještaj (7). Na sjednici u patak 
prihvaćana au također Izmjene I dopu
na Gradskog proračuns zs ovu godinu.

računa, kako bi se djelatnicima omo- 
[ flrgućio daljnji rad, bez financijskih repo

va. Kako ja kazao Dragan Zlatović, v.d.
ravnatelja šibenskog kazališta, od Izra- 

Izvjef ■da financijskog izvješća, gdje ja ma-

Sjednlca u petak ja, napominjemo, bila 
nastavak ona od prošlog tjedna, preki
nuta kada ja Gradsko vijeće ostalo bez 
kvoruma.

B. PCRIŠA
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Dr. SLAVKO SAKOMAN, NEUROPSIHIJATAR IZ ZAGREBA I KOORDINATOR VLADINA PROGRAMA ZA
SUZBIJANJE BOLESTI OVISNOSTI, BORAVIO U ŠIBENIKU

I Š IB EN IK  T R EB A  O S N O V A T I ŽU P A N IJS K I I G R A D S K I 
CENTAR ZA PREVENCIJU ISUZBUANJE BOLESTI OVISNOSTI
Doc. dr SlAvko Sakom an, 

neuropsihijatar iz zagre 
bačke bolnice »S estara 
milosrdnica« i koordinator Vladh 

na programa za suzbganje bo
lesti ovisnosti, boravio je u Šibe* 
niku u utorak i srijedu, nakon 
dvije godine, na poziv O dbora 
m ladtti H D Z -a . Ta d a  je naime, 
osnovan Županijski odbor za 
borbu protiv opijata, čyim je 
zalaganjem prije neki dan ot* 
voren i kino4ćlub, u prostorijama 
nekadašnjeg kinem atografa 
»te s la « , koji šibenskoj mladeZi 
nudi sadržaje kakve inače ne- 
moju unutar isk|ju6ve ponude 
brojnih kafića, š to  je vrlo važno 
kinoJdub radi do primjerenih 
sati, tako da programi zavriava* 
ju prije ponoći, ne  nudi alkohol
na pića —  i zabranjuje pušenje.

Dr. Sakom an vrstan je pre
davač, zanimljiv sugovornik i 
na(ve6 hrvatski autoritet na po
d ru ju  bolesti ovisnosti, pa su 
T ^ o v %  predavanja —  prvo za  
nastavnike i profesore u KreŠ- 
imirovu dom u u utorak, potom 
predavanje za  m ladež u kino- 
kkjbu i na pos^etku, sastanak 
sa Županijskim odborom  za  b o 
rbu protiv opijata, bili praćeni s 
pažnjom. Kam panja protiv zlo 
upotrebe droge koju je Hrvatska 
pokrenula, kao i težina problema 
~  jer se procjenjuje da je od 50 
tisuća djece u Hrvatskoj njih 
t is u ^  lani postalo ovisnicim a o 
heroinu, nalažu od vlasti, roditel
ja i Škola da  se uhvate u koštac 
u prvome redu s (ne)pniikam a 
koje našu djecu ^eragu na put 
droge, jer je cilj, kako uvijek 
ističe dr. Sakom an. prevencijom 
i radom s mladima osigurati da 
ubuduće bude što m anje novih 
eksperimentatora s drogom . 
Nasuprot jurišnićkim pokličima 
0 »ratu« protiv narkotika dr. 
Sakoman se zalaže za  smirivan
je tonova —  jer droga na po
sljetku, ima korisno djelovanje u 
mnogim slučajevima, ali njena 
z lo u ^ re b a , sve širih razmjera 
upućuje na činjenicu kako su 
narkotio »sna žn a alternativa« i 
naposlijetku, potreba suvrem e
nog društva

Šibenik - četvrto 
miesto na obali

U  usporedbi sa Splitom, Z a 
drom i Pulom, kao središtima 
narkom an^ na hrvatskpj obali, 
Šibenik je četvrti u nizu. Dr. 
Sakoman konstatira da je u nas 
Stanje bolje, posebno otkako je 
šibenska policija uspjela dilere 
onemogućiti u ilegalnom trgov
anju. Ilustracije radi, u odnosu 
na Rijeku, gdje se lani za  m eta- 
donsku terapiju javilo 26 ovis
nika, Split bilježi upravo fasci- 
,nantnu brojku od 800 narkoma-
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benik u zamjenu za dosadu kod 
mladih ljudi, koji u nem ogućnos
ti izbora, odlaze u lokale i kafiće, 
čemu se ne m ože stati na rep? 
Nije ga pokolebao niti odgovor 
Franka Čeke, pročelnika Župa
nijskog ureda za  prosvjetu, kul
turu i šport, koji je kazao da se 
Šibenik ne m ože uspoređivati s 
Porečom jer su oba proračuna
—  županijski i gradski —  blo
kirana. i novca nema niti za mele 
programe. No, dr. Sakoman je 
ustvrdio da trenutačno, dok se 
ne popravi gospodarska situac
ija, treba imati ideje za ubuduće.
—  U  posljednje dvije godine, 
otkako sam bio ovdje, niste 
napravili ono što smo se dogov
oriti. Pokrenite centar, ishodovat 
ću kod Vlade novčanu pomoć za 
taj program i stručnu podršku.

i Vinkovci su u sličnim problem-

Of. $/ayf(o Sakoman, za vrijeme predavanja o ______
mladeži: »Nerpojte de vam se dogodi kao i mladom  
Kristijanu, koji je  kod  mene na tiječenfu u  Zagrebu.

na koji su potražili pomoć. N a 
vodeći te podatke dr. Sakom an 
napominje kako je problem dro
ge, u odnosu na druge psihijatr
ijske bolesti, vrlo specifičan. I 
dok će, primjerice bri^ oboljenja 
od šizofrenije uvijek varirati od 
1 do 2 posto oboljelih, kao pred
vidljiva konstanta, u s lu ^ je v im a  
slabe ekonom ske situacije i ne
zaposlenosti. narkomanija može 
eskalirati do neslućenih razmje
ra, kao u Splitu. No, ta Četvrta 
pozicija u koju dr. Sakom an 
sm ješta Šibenik, nipošto ne 
smije u ^ š n o  uspavati ovdašnju 
društvenu i političku zjednicu. 
Jer, njega zabrinjavaju sve če
šći i sve uporniji, kako se izra
zio, zahtjevi roditelja iz Šibenika 
da na liječenje u Zagreb na 
kliniku »Sestara milosrdnica«, 
primi ovisnike iz Šibenik. A  to 
znači podvukao je dr. Sakoman, 
da  lokalna zajednica u Šibeniku, 
nem a uvjete da se nosi s prob
lem om  narkomanije u vlastitoj 
sredini, ili su ti uvjeti skromni.

Nasuprot tome. Vladin program 
za suzbijanje ovisnosti, čiji je dr. 
Sakom an tvorac i koordinator, 
predviđa upravo osposobljavan
je lokalnih z a j^ n ic a  u suzbijan
ju bolesti ovisnosti Poreč je 
primjer dobro razrađenog lokal
nog programa, koji je, nakon 
četiri godine prakse smanjio 
broj ovisnika, a dilere droge 
otjerao iz Poreča. Narkomani su 
se naime, dogovorili da neće 
»dilati« drogu, a također će 
policiji prijavljivati svaki pokušaj 
dilanja, pa diteri obećaju da 
nemaju posla, iako. napominje 
dr. Sakom an, u Poreču ima 
m nogo novca, Pula naprotiv, 
bilježi porast broja ovisnika, ali 
su gradske vlasti dodijelile i 
opremile zgradu u kojoj će se 
suzbijati zloupotreba droge i 
raditi s narkomanima.

što Šibenilc nudi 
mladima?

Govoreći o dijelovima popu
lacije mladeži prema kojima lo-^

SLABOSTI ZAKONAOKRIVICNOM 
POSTUPKU OPRAVDANJE POLICIJI

Represija u suzbijanju trgovine drogom, treba Ići 
prema nositeljima Ilegalnih poslova, kaže dr. Sa
koman. No, podaci Iz Zadra, Jer Ih iz Šibenika nema, 
kazuju da policija tuče I zatvara narkomane, a dilere 
pušta na miru. Za Jednoga od njih Je u Zadru 
intervenirano »s  vrha« da ga se pusti na miru. Diler 
ima velike količine droge, i nikome ne služi otimanje 
uličnih doza narkotika od narkomana. Njih zapravo, 
prema našem zakonu, svaku večer možete hapsiti, Jer 
Imaju drogu. Kod dilera Je nećete naći u džepu, prošla 
su ta vremena, I tako praktički, zbog slabosti Zakona, 
ostaje zaštićen. -  Tko Je to, »iz vrha« Intervenirao za 
toga dilera u Zadru, I kako je moguće da se to dogodi 
-  upitao se dr. Sakoman na sastanku sa Županijskim 
pdborom za borbu protiv opijata, gdje su bili i 
predstavnici šibenske policije. Prema dr. Sakomanu, 
kada policija tuče narkomana, samo ga se baca 
natrag, k dlleru, a udarce doživljavaju kao dodatno 
odbacivanje od društva, iako bt s policijom, pod 
drugim uvjetima, mogao uspostaviti dobru suradnju...

kalna zajednica u Šibeniku treba 
djelovati preko Centra za  suzb
ijanje ovisnosti ne odgađajući 
njegovo utemeljenje dr. Sako
man je istaknuo djecu koja još 
nisu bila u doticaju s drogom, 
zatim visokorizični dio populac
ije zdrave mladeži, koja. zbog 
nesređenh prilika u obiteljima 
m ogu kliznuti u doticaj s dro
gom, i na posljetku narkomane 
ovisnike, koje treba uvesti u 
p t^ r a m e  liječenja, što je Šibe
nik učink) za  svoju djecu —  
upitao je na sastanku sa žu 
panijskom Komisijom za  suzbi
janje opijata dr. Sakom an, alu- 
dirajud na katalog ponude dru
štvene zajednice? Sto nudi š i-

ima, ali kod njih Vladin program 
za  suzbijanje bolesti ovisnosti 
počinje funkcionirati, pa i vaš 
treba izjednačiti, kazao je dr. 
Sakoman.

Kakav centar za 
suzbijanje 
ovisnosti?

No. što učiniti? Prema riječi
ma dr. Sakomana, zaključiti je 
da se sastavljanje stručnog tima 
za suzbijanje ovisnosti u ve
likom dijelu ostavlja na volju 
kreativnosti i potrebama lokalne 
zajednice. Potrebno je naprosto 
»izmisliti« jedan tim. u kojemu 
če s vremenom sam o jedan

sposoban liječnik držati nar
komane na okupu i pod nadzo
rom. U  tom slučaju bio bi u^eca- 
jniji od »dilera« jer m ože utjecati 
na njihovo poriašanje tako da ne 
šire priče »o  ljepoti drogiranja«. 
Dakako, oni ne moraju odmah 
prestati s narkoticima ali samo 
okupljanje već je velik korak. U 
timu obvezno trebaju biti naj
manje dva profesionalca na čelu 
sa psihijatrom i jedan socijalni 
radnik, koji će doslovce raditi na 
ulici. Poželjno je da svi budu 
mladi, s im p a tiji, visokoobra
zovani ljudi, a socijalni bi radnik, 
prema vrlo djelotvornoj amer
ičkoj metodi, često boravio me
đu mladima »čudnog ponašan
ja «, kako se izrazio dr. Sa
koman. Mladi, a i ovisnici, te 
ljude trebaju prepoznati kao do
bre, koji su spremni pomoći, a 
metadonsuku terapiju će, kada 
Centar zaživi, pružati isključivo 
stručnjaci u Šibeniku. Ovisnike 
dakle, neće primati Zagreb, što 
je i cilj Nacionalnog programa za 
suzbijanje bolesti ovisnosti. Jer, 
svaka se sredina treba osposo
biti za prevenciju i liječenje na
rkomanije. Dakako, dr. Sako
man je podvukao kako će stru
čnjaci iz budućeg šibenskog 
centra, gradskog i županijskog, 
kpjl bi se trebao otvoriti za dva 
mjeseca, plaće primati preko 
Županijskg ureda za zdravstvo 
i socijalnu zaštitu. Dajte im ipak 
veću plaću i status, da budu 
motivirani za rad poručio je dr. 
Sakom an. Rad centra obuh
vaćat će tretman ovisnika, sus
tavno praćenje epidemioloških 
prilika među njima, putem upi
tnika koje tiska Vijeće Europe 
zatim praćenje stanja na lokat- 
npj razini, i na posljedcu, proved
bu qelokupnog programa i po
m oć školama, čiji je zadatak 
otkrivati mlade iz visokorizične 
skupine. T o  su djeca iz čijih se 
redova r^ ru tira  najviše narko
mana, koji na kraju, odbačeni od 
sviju završe na uiid.

U  sustavu prevencije od 
škole se traži da, najbolje nači
nom tzv. diskretnog nadzora, 
pomaže djeci iz visokorizične 
skupine. I bez čestih jedinica, 
»glupih«, kako kaže dr. Sa
koman, oni imaju dovoljno te
goba u obitelji. Odbaci li ih i 
škola jedino im je pribježište 
tamo gdje je do droge ili alkohola 
tek milimetar. Dakako, u Na
cionalnom programu suzbija se 
i uživanje alkohola i cigareta.

Sljedeći boravak dr. Sako
mana u Šibeniku, bit će nakon 
svega dva-tri mjeseca, kada se 
konačno predviđa ostvaranje 
cesntra za  prevenciju i liječenje 
ovisnosti. Pred njima je 
sumnje, značajan posao.

B . P E R IŠ A

MIHISTARS1V0 ZD U V S IV A I HRVATSKI ZAVOD ZA ZDRAVSTVO PRIHVATIU PROJIKINU DOKUMENTACIJU ZA IZGRADNJU ŠIBENSKE KIRURGIJE

POČETAK GRADNJE U LIPNJU 1997. GODINE
M inistarstvo zdravstva i Hrvatski zavod za 

zdravstveno osiguranje prihvatili su pro 
jektnu dokumentaciju za  izgradnju šiben
ske kirurgije koja je prethodno usklađena sa 

zahtjevima Zavoda, a ministar Hebrang izuzeo je 
šibensku bolnicu od zabrane u investiranje u 
zdravstvo. Na taj način, kako je istaknuto na 
konferenciji za  novinare održanoj tim povodom  u 
četvrtak 22. prosinca, stekli su se početni nužni 
uvjeti za pripremne radnje pred gradnju kirurgije 
koja bi, kako je najavljeno, trebala započeti u 
lipnju sljedeće godine.

Na konferenciji su bili nazočni šibenski po
džupan Ivo Baica, ravnatelj šibenske bolnice dr. 
Ivo Matić, voditelj gradnje kirurgije Ivo Ninić i 
pomoćnik ravnatelja bolnice za  ekonom ske po
slove Marinko Bilič. O ni su, zajedno sa saborskim 
zastupnikom Josipom  Odakom  o gradnji kirurgije 
te financijskom poslovanju šibenske bolnice 
razgovarali u ponedjeljak s ministrom zdravstva 
Andrijom Hebrangom  i predstavnicima Hrvatskog 
zavoda za zdravstveno osiguranje. Kako je nagla

sio podžupan Ivo Baica Šibenska je d e l^ a c ija  
zadovoljna ishodom razgovora koji je bio i povo
dom sazivanja konferencije za novinare.

Prem a riječima ive Ninića, voditelja gradnje 
šibenske bolnice, razlika između ranijih načelnih 
suglasnosti za gradnju i onoga Što je dogovoreno 
na sastanku u Zagrebu je u tome što je ovaj put 
prvo usklađena dokumentacija sa zahtjevima 
hrvatskog Zavoda za zdravstveno osiguranje koja 
je onda i prihvaćena. Z a  nekoliko dana ministru 
Hebrangu če biti predočen način financiranja 
kirurgije i to 60 posto financijske konstrukcije koja 
će biti sastavljena, kazao je Ninić »n a  temelju 
pozitivnih pretpostaki kretanja u gospodarstvu 
šibenske županije .« Ukupni troškovi izgradnje 
kirurgije bez opreme iznose 9 milijuna i 900 tisuća 
njemačkih maraka. S  druge strane, dugovanja 
šibenskih poduzeća kao što je Revija, Slobodna 
plovidba, TL M  i H T P  Rivijera, Iznosi oko 11 
milijuna njemačkih maraka. Riječ je o novcu koji 
je prikupljen doprinosom građana a koji je, u 
vrijeme inflacije, bio posuđen tim poduzećima

čemu još treba pridodati i oko 3 milijuna nje
mačkih maraka koje je bolnica posudila tadašn
jem S IZ -u  za mirovinsko-tnvalidsko osiguranje. 
Gradnja kirurgije, rečeno je na sjednici, obavljat 
će se etapno pa će se Istim ritmom dogovoriti i 
povrat posuđenog novca.

U  sastanku u Ministarstvu zdravstva bilo je 
riječi o poslovanju O pće bolnice u Šibeniku. 
Bolnica još uvijek posluje s gubitcima ali, istak
nuto je na konferenciji, utvrđen je »pom ak prema 
pozitivnom poslovanju«. Hrvatski zavod za zdra
vstveno osiguranje je od 92. godine podmirivao 
gubitak u poslovanju šibenske bolnice budući da 
je ona imala status ratne bolnice. Tako bi trebalo 
biti i ove godine jer je utvrđeno da sada, nakon 
što su ostale negativnosti u poslovanju uklonjene, 
jedino višak radnika stvara gubitak. Naime, dok 
je za normalno funkcioniranje rada bolnice po
treban omjer broja kreveta i uposlenih 1:2, u 
šibenskoj bolnici on iznosi 1:2,7, što svakog 
mjeseca stvara gubitak od 500 do 600 tisuća 
kuna. S  obzirom na teške gospodarske prilike u

šibenskoj županiji ministar je Hebrang odlučio da 
se ove godine ne otpušta višak zaposlenih.

Ravnatelj šibenske bolnice dr. Ivan Matić 
izvijestio je novinare kako je posredstvom Hrvat
skog zavoda za zdravstveno osiguranje bolnica 
dobila niz vrijednih aparata, između ostalog i tri 
R T G  aparata, četiri respiratora, šest monitora za 
intenzivnu njegu a uskoro bi trebao biti dopremljen 
I novi aparat za analizu krvi te za intenzivnu 
dojenačku njegu. Na taj način povećan je i 
zdravstveni standard pacijenata na čemu će se I 
ubuduće polagati računa.

Novcem  osiguranim iz Državnog proračuna 
uskoro bi trebali započeti veliki radovi na sanaciji 
krova O pće bolnice u Šibeniku koji je pretrpio 
tijekom rata nekoliko izravnih pogodaka. Ministar- 
sto zdravstva Izabralo je javnim natječajem i 
izvođača radova, procijenjenih na oko miluun 
njemačkih maraka. Riječ je o poduzeću IZO  -  
Montaža iz Zagreba čiji će kooperanti biti Šiben
ska građevinska poduzeća.

S. G R U B IĆ



4 GOSPODARSTVO

Je li skn^ena^ sudbina »Wew/e«7 (Snimio: VUson POu£)

HOa u HJOMiKA TVRTKA »MUK AURO.* UZETI U ZAKUP PODlOiđ »REVUUt

I k  Ijem ačka tvrtka lU a rc  Au- 
I X | r e l c  koja se bavi proizvod- 
I ^  njom ženske konfekcije 

dugogodišnji je poslovni partner 
poduzeća »Revija« i sada želi 
uzeti u zakup »Revijin« pogon u 
Bilicama. To  je za šibenskog kon- 
fekcionara i najizgledniji izlaz iz 
teškog financijskog stanja u ko
jem se nalazi pa jedva osigurava 
novac za isplatu plaća radnicima 
od 4(X} DEM , ali je uvjet da se prije 
svega riješi pitanje tehnološkog 
viška i zbrinu invalidi rada. Tvrtka 
»M arcA u rel« odavno je već iska
zala svoju spremnost da zakupi 
pogon »R evije« pa se već dulje 
vrijeme razmatraju uvjeti tog naj
ma između te tvrtke, Poslovod
stvo »R evije« i posebno Jadran
ske banke koja je kao »Revijin« 
veliki vjerovnik zapravo njezin 
gazda. Ovog tjedna u Šibeniku je 
boravio glavni direktor »M arcAu- 
rela« Alfons Himmelich i izgleda 
da je dobio konačan pristanak za 
zakup kako je zajedno s Mi- 
Ijenkom Stošićem, direktorom 
»R evije« izvijestio novinare nakon 
obavljenih razgovora s poslovod
stvom i Zaposleničkim vijećem 
»R evije« te direktorom Jadranske 
banke. Jadranska banka pristala 
je na kredit koji bi trebala dobiti 
posredstvom »Mare Aurela« od 
frankfurtske banke LH B koji bi 
plasirala na domaćem tržištu gdje 
su kamate veće pa bi na toj razlici 
sebe namirila. Na zakup je pristalo 
i Zaposleničko vijeće »Revije« a 
za radnike koji će za njemačkog 
poslodavca raditi zatražili su plaću 
od 700 DEM . O  tomu je, kazao je 
Miljenko Stošić, još preuranjeno 
govoriti ali pitanje je koliko su takvi 
zahtjevi realni s obzirom na stanje 
na t ^ š tu  i na to da radnici »Revi
je « sada primaju s v ^ a  400 DEM. 
»Z a  njega je najveći problem kako

zbrinuti invalide rada, njih 50 za 
što je »R eviji« potrebno oko 
500.000 D EM  a ona taj novac 
nema. Ako taj višak radnika ne 
bude zbrinut i ako sve ostane 
kako je sada, ističe Stošić, do 
zakupa neće doći i onda je pitanje 
što će se s »Revijom « dalje dog
ađati. O n ističe kako je prvenstve
na i moralna obveza poslovodstva 
»Revije« da riješi problem invalida 
rada prije nego se bilo što drugo 
napravi jer su to uostalom ug
lavnom ljudi s najviše staža koji su 
»Reviju« i zadužili. Alfons Him- 
merlch potvrdio je kako je dobio 
sve pristanke za zakup koji nude 
te da će do kraja ove godine 
napraviti potrebne analize i izraditi

ugovore a zakup bi ostvarili od 
proljeća iduće godine. U  prvoj fazi 
pogon bi radio samo u j^ n o j  
smjeni, zapošljavao bi 300 radni
ka a ostvarivali bi oko 20 posto 
ukupne proizvodnje »Marka Au
rela«. Poduzeće »R evija« i dalje 
bi postojalo a u njegovom sastavu 
ostali bi sadašnja trgovina i »Salon 
po mjeri«, dio »R evije« koji pruža 
usluge šivanja građanima. »R evi
ja «, kaže Miljenko'Stošić, ima i 
svoje terene u Bilicama te druge 
nekretnine. To  poduzeće trenut
no radi poslove dorade za tvrtku 
»Mare Aurel«, ima potpuno za
poslene kapacitete I osiguran 
posao do veljače iduće godine.

0 . F ER IĆ

POSIOVNI LJUDI IZ  TALIJANSKE POKRAJINE CAMPANIE
ŽELE ULAGATI KAPITAL U  ŽUPANIJU ŠIBENSKU 

V  V

TRAŽE SEST KILOMETARA 
OČUVANE OBALE

Predstavnici šibenske županije i talijanskog grada Caserte, koji žele 
ulagati svoj kapital u Šibensku županiju, sastali su se u Šibeniku krajem 
prošlog tjedna u organizaciji Gospodarske komore šibenske županije. 
Bio je to njihov treći susret u posljednja tri mjeseca što svjedoči o tomu 
da su Talijani »zagrizli« za šibensko područje ali i daje predstavnicima 
Šibenske županije stalo do suradnje.

Gdje smjeiHti megalmisliike naselje?
Sastanak koji je održan u neprimjerenom i skučenom prostoru 

Gospodarske komore s obzirom na velik broj njegovih sudionika 
pokazao je predstavnici Caserte koje zastupa agencija »Marjan«, a 
osnovana je upravo za promicanje ulaganja u Hrvatsku, znaju točno 
što žele ali daje šibenska strana dijelom nespremna za njihovu ponudu. 
Sastanak su inicirali Talijani koji su najavili kako žele razgovarati o 
uspostavi stalne trajektne veze Šibenik— ^Ancona, gradnji marine te o 
ulaganju u šibensku luku i u jedan megaturistički projekt. Organizatori 
sastanka, predstavnici Gospodarske komore, ne znajući točno što taj 
megalurističld projekt podrazumijeva, pozvali su na sastanak direktore 
svih hotelskih kuća iz Šibenske županije koji su se uredno odazvali, ali 
se nakon gotovo dva sata razgovora pokazalo da oni nisu pravi partner 
za razgovor potencijalnim ulagačima iz Italije i da zapravo gube vrijeme. 
Talijani, kako je jasno kazao Gino Troianiello, sekretar agencije 
»Marjan« nisu zainteresirani za ulaganja u obnovu postojećih turističkih 
objekata jer im se to ne isplati nego žele graditi veliko turističko naselje 
u dalmatinskom stilu za što traže od 6 do 8 kilometara praznog prostora 
uz obalu. Predstavnici hotelskih kuća, među njima »Vodičanke,«, 
»Rivijere« i »Solarisa« ponudili su im neke svoje slobodne prostore, no 
teško da bi to s obzirom na apetite Talijana moglo biti dovoljno. Nisu 
zainteresirani niti za zajedničko ulaganje u gradnju gradskog hotela 
Krka. Sugovornici su im, kako je ustvrdio Branko Kužina, pročelnik 
županijskog Ureda za korištenje i planiranje prostora koji je na sastanak 
naknadno pozvan, trebali biti načelnici općina i gradova te predstavnici 
Zavoda za urbanizam koji jedini mogu razgovarati o namjeni prostora. 
Naime, nakon što su predstavnici agencije »Marjan« izrekli svoje želje, 
predstavnici Gospodarske komore i šibenski župan Paško Bubalo 
shvatili su da su im za nastavak razgovora potrebni zapravo urbanisti 
pa su na brzinu pozvali Branku Kužinu, pročelnika Ureda za korištenje 
i planiranje prostora. On im, nepripremljen za takve iznenadne razgo
vore, nije mogao puno pomoći. Istaknuo je kako Šibenska županija 
nema prostornih planova na temelju kojih bi gradnja takvog megatur- 
ističkog naselja bila moguća te da će to trebati dobro pripremiti za što 
će trebati i dosta vremena. »Naša je namjera«, kazao je Gino 
Troianiello, »da od Šibenika napravimo hrvatski Rimini, da svojim 
kapitalom pomc^nemo modernizaciji vašeg turizma. Ne želimo ni u 
kojem slučaju niti kupovati niti rasprodavati vašu obalu.« Naselje koje 
bi oni gradili imalo bi sve sadržaje koji su turistima potrebni tako da 
je njihova intencija da sve naprave tako da gosti tog budućeg turističkog 
naselja ne bi imali uopće potrebu iz njega izlaziti. U prvom redu 
računaju na bogatu klijentelu, posebno mlade ljude, iz zemalja bivšeg 
komunističkog bloka. Očekuju koncesiju na 99 godina. Pitanje je koliko 
je takav oblik turizma, bez obzira na to što bi od ulaganja talijanskog 
kapitala Šibenska županija imala materijalnu korist i što bi zaposlila 
domaće stanovništvo, poželjan i koliko bi on pridonio promicanju 
autohtonog turističkog proizvoda turističke i kulturne ponude Šibenske 
županije posebno ako mu treba žrtvovati čak 6 do 8 metara neokrnjene 
obale. Bez obzira na to što takve ocjene tek treba donijeti i što u 
postojećoj urbanističkoj regulativi nisu predviđeni takvi projekti, šibenski 
župan Paško Bubalo olako je Talijanima kao moguće lokacije nabrojio 
otok Kaprije i Žirje, uvalu na poluotoku Oštrica te lokaciju bivšeg TEF - 
a na kojoj vlasnički odnosi još nisu riješeni. Kada su predstavnici 
agencije »Marjan« iznijeli svoju ponudu za gradnju megaturističkog 
naselja tražeći odgovor na pitanje postoje li na šibenskoj obali za to 
lokacije, umjesto očekivanih prostornih planova ponuđene su im jedino 
—  turističke karte Šibenske županije! Na kraju je dogovoreno da će 
razgovori biti nastavljeni kada šibenska strana pripremi odgovor na 
njihovu ponudu.
_________________________________________________ ____________ Dlana F E R IĆ

uuGANJA U Šibensku  iu k u
Na sastanku s poslovnim ljudima iz Ca

serte, među kojima je bilo i nekoliko industr
ijalaca sudjelovali su i predstavnici šibenskog 
TLM-a, Luke, Remontnog brodogradilišta i 
Jadranske banke. Oni su u odvojenoj skupini, 
neovisno o razgovorima o gradnji megaturis
tičkog naselja, razgovarali o nekim drugim 
projektima i čini se da su bili i uspješniji.

Poslovnim ljudima iz Caserte i cijele Campanie 
interesantna je šibenska luka s obzirom na 
svoj položaj I željeli bi uložiti novac u uspostavu 
trajektne veze Šibenik-Ancona i za putnički i za 
teretni promet. Ona bi morala biti komercijalna 
a konkurencija je velika pa če se pokušati 
usmjeriti dio gospodarstva BiH koji gravitira 
Dalmaciji, da se za uvoz i izvoz svoje robe 
koriste šibenskom lukom. Talijani su zaintere
sirani i za ulaganje u gradnju marine u šiben
skoj luci, a predstavnici Remontnog brodog

radilišta ponudili su im i svoj projekt izgradnje 
marine u uvali Svetog Petra kao i svoje usluge 
za servisiranje brodova. Bilo je riječi i o mo
gućim zajedničkim ulaganjima u bolju iskoris
tivost proizvodnih kapaciteta TLM-a te o pro
širenju plasmana TLM-ovih proizvoda na tali
jansko tržište. U svakom slučaju, suradnja i 
razgovori o njoj trebali bi biti nastavljeni. Novin
are je međutim iznenadilo to što do kraja 
sastanka s talijanskim poduzetnicima nisu od 
organizatora sastanka a niti od predstavnika 
Svjetskog trgovačkog centra u Splitu, preko 
kojeg je kontakt uspostavijen, doznali niti im
ena članova talijanske delegacije, a kamoli 
funkcije jer ih oni jednostavno nisu znali, Ne bi 
li bilo logično, posebno s obzirom na to da nije 
riječ o protokolarnim i kurtoaznim razgovorima 
nego o mogućoj poslovnoj suradnji, da znaju 
ne samo s kim razgovaraju nego da prethodno 
provjere bonitet tih poslovnih ljudi s juga Italijel

S
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NAŠA TEMA
Dr. MILIVOJ STOJANOVIĆ, PSIHIJATAR U ŠIBENSKOJ O P ĆO J BOLNICI I VODITEU 

METADONSKOG TRETMANA U LIJEČENJU OVISNIKA O  HEROINU:

D
r. Milivoj Stojanović 
jedan je iz »m lađe 
garde« šibenskih psihi 
jatara, a od srpnja ove 
godine vodi tzv. metadonski pro

gram u Šibeniku, na koji se ove 
godine javilo 50 ovisnika o heroinu 
sa šibenskog područja. Neki su s 
terapije metadonom otišli dragov
oljno kao što su i došli, a tre
nutačno ih stalno ima dvadeset i 
petorica, koji uz pomoć dr. Sto- 
janoviča i metadonskog preparata 
žele prekinuti s pogubnim životnim 
vrtlogom u koji ih je bacila droga.

Nikad pri prvom 
pokušaju odvikavanja 

od droge
Metadon je sintetički preparat 

što mu je generički naziv, a zare- 
bačka ga PLIV A proizvodi kao 
heptanon, pa nije pogrešno rabiti 
oba naziva. Terapija tim prahom, 
ili tabletama, u lijetenju ovisnosti 
0 heroinu, već više od 10 godina 
jedan je od stupova liječenja intra
venoznih narkomana. Općeprih
vaćena je, daje rezultate, i kako 
napominje dr. Stojanović, svako 
je osporavanje uspješnosti te me
tode kao dijela sustava liječenja 
ovisnika neosnovano i neznan
stveno. Danas u svijetu metadon
ski program, koji uključuje detok- 
sikaciju i tzv. održavanje, ima jas
no razrađene kriterije za primjenu. 

’ Narkomanu koji se javi na liječen- 
I je sa željom da se »skine« s 
; heroina, metadon omogućuje lak

ši, manje tegoban prijelaz iz stan
ja ovisnosti i žudnje za drogom u 
fizički mir. Poznato je, naime, da 
narkomani koji postanu ovisnici na 
tome stupnju svoje bolesti do
slovce ne mogu funkcionirati bez 
droge, pa se heroin tijekom tera- 

 ̂ pije zamjenjuje metadonom koji 
je bitno manje štetan po zdravlje. 
Nasuprot metadonu, heroin je u 
čistom stanju pomiješan s raznim 
.supstancijama koje su štetne za 
mnoge organske sustave u organ
izmu, čak se još uvijek ne zna 
točno što se razara. Pri metadon- 
skoj terapiji poželjno je, međutim,

S da ne traje predugo, jer organi
zam stvara ovisnost i na taj pre
parat.

Dr. M. Stojanović

Dok uzima heptanon, koji mu 
terapijski određuje dr. Stojanović, 
narkoman više ne trči za drogom, 
ne odlazi u kriminal da bi se do
mogao heroina, niti ima potrebu 
drogu nuditi drugima da se i sam

održi kao narkoman. Što je vrlo 
važno, prestaje i pakao u obitelji, 
ovisnik više ne iznosi stvari iz 
doma da bi ih prodao i domogao 
se novca za drogu, te može sud
jelovati u terapiji metadonom i 
posvetiti se liječenju. Međutim, pri

prvom pokušaju odvikavanja od 
ovisnosti, ne dajemo heptanon, 
već pokušavamo drugim metoda
ma izliječiti narkomana. Posebno 
onoga koji je u doticaju s drogom 
manje od godinu dana. Ali, kada 
je netko ovisnik već 6-7 godina, i 
javi se na terapiju, jer više ne 

može podnositi svu gomilu prob
lema koje mu donosi narkomanija 
i treba mu predah od svega, tada 
je heptanonska terapija često je

(Snimlo: Vilson POUć)

dini izlaz. Nekada se i liječnici i 
ovisnici nađu pred takvim zidom 
pred kojim postaje jasno da će 
neki od narkomana na metadon- 
sku terapiju trebati odlaziti više 
godina, a u krajnjem slučaju i čitav 
život —  kaže dr. Stojanović i na
pominje da stoga postoje i dvije 
vrste metadonskog tretmana. Mo-

Uzimanje metadona pod 
liječničkim nadzorom, 

pom aže ovisnicima da s 
manje tegoba prebrode 

apstinencijsku krizu i 
umanjuje

kriminaiiziranost njihova 
ponašanja. Može biti i 
dobrom  pripremom za 
kasniji odlazak u neku 

od komuna, gd je  se 
liječenje uspješno može 
privesti kraju - govori dr. 
Stojanović i napominje 

d a  je osporavanje 
uspjeha metadonske 

terapije neosnovano i 
neznanstveno

što je god doza u tretmanu odr
žavanja veća, od 16 do 24 tab
lete, da je manji broj povratka 
heroinu. Metadon, naime, sprje
čava sindrom apstinencijske kri
ze, a drugi je učinak da neutral
izira efekte heroina. A  kada na
rkoman zna da droga neće djelo
vati, tada je neće niti uzimati. Pri

ŠIBENIKU JE  PR IJEK O  
POTREBAN CENTAR ZA 
SUZBIJANJE OVISNOSTI

Utorci heroina različite čistoće

P o s e b n o  mi je d ra g o  sto je 
za bo ravk a dr S la vka S a - 
kom an a u Š iben iku n a ja v 

ljeno s k o ro  otvaran je  C e n tra  za 
suzb ija nje  ovisn osti, koji bi. o r 
ga n iza cijsk i. bio  županijski 
i grad ski. S re d in e  koje im aju 
takve cen tre , po k a zu ju  k valitet
ne p o m a k e  u suzb ija nju  o v is 
nosti. p o s e b n o  narkom anije, 
i jasno  je da bi se stručni tim 
u tom  slučaju  m o g a o  sustavn o 
baviti na rko m a nijom , što težina 
p ro b le m a  i zahtijeva. Ja  o s o b 
no. m etado nsk o j se terapiji ne 
m o g u  po svetiti d u že  od s a t-d va  
dn evn o, a to je m alo  i n e d o sta t-

guća je, naime, detoksikacija me
tadonom, nakon koje se ovisnik 
»skine« s heroina, a posiije i s 
metadona, i terapija održavanja 
na metadonu, jer se neki ovisnici 
nikada u potpunosti ne mogu oslo
boditi teških depresivnih stanja 
koja im stvara apstinencija —  
objašnjava dr. Stojanović.

Istraživanja o djelotvornosti te 
terapije postoje i utvrđeno je da.

no U d o g o v o ru  s dr. S a k o m a - 
nom  otiči cu u s k o ro  u Z agreb , 
da tijekom  dva tjedna p ro u čim  
nje go v  način rada i usavrSim  se 
na tom e po d ru čju , a s o s n iv a 
njem  Ce ntra  p o se b n a  ce i s ta l
na ed uk acija  trebati svim a iž 
s tru č n o g  tim a. N arko m ani ina
če. nisu skloni liječenju u o b ič 
nim  bo ln iča m a  —  i sam i žele  b i
ti van očiju , pa bi po se b a n  oen- 
tar s ig urno  p o g o d o v a o  kvalitet
nom  radu s njim a i potaknuo, 
m ožda, one koji su sada n e o d 
lučni. da se jave i uključe u p ro 
gra m  liječenja —  kaže dr. M ili
voj S to ja no vič .

nižim dozama heptanona boles
niku je bolje, ali povremeno može 
uzeti drogu, iako je potreba mno
go slabija.

Na liječenju sve više 
narkomana s kraćim 

stožom
Dr. Stojanović odnos sa svo

jim pacijentlma-ovisnicima gradi 
na povjerenju. Sve da su u Šibe

niku i dostupne test-trake, kakve 
se koriste u Zagrebu, i s kojima se 
može ispitati je li ovisnik za meta
donske terapije uzeo heroin, za 
dr, Stojanovića nemaju posebnu 
vrijednost, jer mogu registrirati 
prisutnost droge najviše unatrag 
tri dana. Svoju ulogu u procesu 
liječenja dr. Stojanović shvaća i 
kao ulogu strućnjaka koji će sa
vjetom i strućnom informacijom 
podržati ovisnika u nekim njegov
im životnim pitanjima. Rad i po
sao, posebno fizički rad, koji se 
preporuče, odvući će im pažnju 
od droge, jer fizički napor po
dražava endorfinski sustav u or
ganizmu i ublažava potražnju za 
drogom na receptorskoj razini.

U posljednja dva mjeseca, 
govori dr. Stojanović, na meta- 
donsku terapiju javlja se sve više 
narkomana s kraćim stažom u 
ovisnosti. U tome se ogledaju 
pozitivni učinci kampanje protiv 
zloupotrebe droga i u svakom je 
slučaju moguće postići bolje re
zultate s narkomanima kraćeg 
staža, koji se uz heptanon ipak 
lakše odviknu od droge. Dugogo
dišnji ovisnici, naime, čim se broj 
tableta spusti na 3-4, upadaju u 
recidive. Bez recidiva uspijevaju 
jedino oni koji imaju sređenu obi
telj i prilike na poslu.

Nakon liječenja metadonom, 
određen broj narkomana odlazi u 
komune, gdje se liječenje dovrša
va. Jer, narkomanu je tijekom li
ječenja potrebna podrška, a ko
muna se, u stvari, jedina može s 
njima cjelodnevno baviti, gdje su 
u okruženju bivših ovisnika, koji 
odlično poznaju sve njihove prob
leme. Komune su važne, govori 
dr. Stojanović, i zato što narkoma
na izoliraju od društva u kojemu je 
bio u stalnom doticaju s drogom.

Ali, ovisnost o narkoticima je 
bolest, koja u medicini ima svoje 
mjesto i šifru, i kao kod mnogih 
drugih bolesti, i tu postoje pacijenti 
koji se mogu izliječiti, ili samo 
zaliječiti. I to je, međutim, uspjeh, 
jer se povećava kvaliteta života 
ovisnika, pa tako u Americi, gdje 
je metadonska terapija u širokoj 
primjeni, ima nekoliko stotina tis
uća ovisnika koji su na stalnoj 
metadonskoj terapiji održavanja. 
Oni ne traže drogu, ne nude je 
drugima, nisu u kriminalu, i na 
posljetku, uredno funkcioniraju u 
svojim obiteljima. Stoga se meta
donska terapija ne može odbaciti 
kao metoda liječenja, jer ona ima 
svoje pozitivne učinke: olakšava 
prebroditi apstinencijsku krizu, po
maže narkomanu i njegovoj obi
telji, pa ako kroz mjesec dana 
narkoman i uzme drogu jedanput 
ili dvaput, ipak je u njegovu životu 
bitno manje stresova. Hoće li doći 
do konačnog izlječenja, to ovisi o 
pojedincu, o njegovoj snazi i volji 
da kompenzira ovisnost u koju je 
ušao. Važno je reći da je meta
donska terapija samo jedan in
strument u liječenju koji ipak ima 
uske indikacije. Odredit će stručn
jak i uklopiti u sustav liječenja.

B. PERIKA
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subota, 23. studenoga 1996. GOSPODARSTVO
lako muku muii s 

ttodostoHfom 
inspektora, šibenska 
je  finamijska poikiia 
u iedanaest m ieseti 
ove godine obavila 

(Ao 140 kontrola. Do 
sada ie obrađeno 

stotinjak iz\ieštaja 
te je  utvrđeno 57 

prekršaja, pet 
privrednih prijestupa 

a ietiri su objekta 
zatvorena. Privredni 

prijestupi se 
uglavnom nanose na 

neposjedovaaje 
dozvole za 
obavljanje 
djelatnosti

O

I OVE GODINE NAJVEĆI GRIJEH ŠIBENSKIH PODUZEĆA JE NEPLAĆANJE OBVEZA DRŽAVI

ko  15 milijuna kuna iznosi 
ukupan dug poduzeća koja 
su prošla »kroz ruke- šiben

ske financijske policije. Riječ je
0 nepodmirenim obvezam a kao što 
je, između ostaloga, porez na dobit, 
porez na promet proizvoda i usluga 
te doprinosi za mirovinsko-invalid- 
sko i zdravstveno osiguranje. V eć taj 
podatak govori da nema v ^ i h  razli
ka izm eđu ovogodišnjih i prošlogo
dišnjih rezultata kontrola financijske 
policije.

Naime, u jedanaest mjeseci 
obavljene su ukupno 133 kontrole, 
tridesetak manje nego u 1995. godi
ni. Ta j manji broj obavljenih kontrola 
od prošlogodišnjeg, iako 96. godina 
još nije istekla, u postaji financijske 
policije u Šibeniku -vezuju« prije 
svega s manjkom broja zaposlenih 
inspektora. —  Trenutačno imamo 
sedam inspektora dok ih je prošle 
godine bilo deset. Inače, kroz pro
tekle tri godine rada finarKijske poli
cije u Šibenskoj županiji otišlo je 
šest inspektora. Razlog je prije sve
ga to što je ovaj posao prilično težak
1 odgovoran- —  objašnjava Ivan Lu
čić. načelnik financijske policije u Ši
beniku. Kontrola financijske policije 
obuhvaća provjeru cjelokupnog po
slovanja poduzeća, a to znači finan
cijsku dokumentaciju, plaćanje ob
veza prema državi kao I kontrolu 
pretvorbe. Većina kontroliranih pod
uzeća ima urednu financijsku doku
mentaciju što je gotovo suprotno is
kustvima inspektora u početku rada 
financijske poiicije.

—  Tijekom  SO. i 94. godine naš 
rad je bio, prije svega, usmjeren na 
uspostavljanje financijske discipline, 
te na utvrđivanju redovitosti u po d-

INI- A 
l i š ib e n k ;

1
u  siječnju naredne godine šibenska financijska policija trebala bi prijeći u nove prostorije u Dragi. Riječ je o igradi .Šibenke. 
koju je nnancijska policija dobila na račun dijela duga tog bivšeg trgovačkog poduzeća prema državi (Srknio: visoo poliĆ)

nje vrijeme sve manje obavlja kon
trolu rada obrtnika i to prepušta Po
reznoj upravi. Ona, naime, velikim di
jelom ima iste ovlasti kao i financij
ska policija s tom  razlikom što mi

mirivanju obveza poreznih obvezni
ka i punjenju državnog proračuna. 
U trenutku uspostavljanja, financij
ska policija bila je jedini kontrolni o r- 
g ^  države kad je riječ o naplati jav
nih prihoda pa je u tom prvom  raz
doblju bilo zkiilježeno I više neregu
larnosti u financijskom poslovanju 
poduzeća —  kaže Lučić.

Sada se, kao i prošle godine, naj
veći »grijesi- šibenskih poduzeća 
odnose na neplaćanje obveza državi 
što je za oko 30 posto više nego 
u prošloj godini. Najveći dužnik 
državi je -V odičan k a- sa, u ovoj g o 
dini, rekordnih tri i pol milijuna kuna 
neplaćenih obveza. Neka od podu
zeća se već tijekom kontrole odlu
čuju na podmirenje obveza. U pro
tivnom, financijska policija izdaje rje
šenje o blokiranju žiroraćuna. Kako 
je uglavnom riječ o poduzećim a koji
ma su računi već blokirani naplata je 
teško provediva.

—  Ukoliko se posredstvom  Za
voda za platni promet ne obavi na
plata onda se obveze podm iruju pri
silnom naplatom posredstvom  Po
rezne uprave, naglašava Lučić i do

daje da su neki poduzetnici bili prisi
ljeni zatvoriti svoja poduzeća jer na
kon podmirenja dugova nisu mogli 
nastaviti s poslovanjem. Tijekom  ove 
godine financijska |x>llcija zatvorila

imamo pravo zbog nezakonitosti po
slovanja zatvoriti nečiji obrt ili podu
zeće —  kaže Lučić. Ukupni dug ob
rtnika prema državi, kod kojih je 
obavljena kontrola poslovanja iznosi 
oko 700 tisuća kuna. Trgovci i ugos
titelji bili su najčešće »na tapetu- fi
nancijske policije, dok je najviše slu
čajeva neprijavljivanja obrta zateče
no među automehaničarima, frizeri
ma i zidarima.

Budući da je, kako ističe i Ivan 
Lučić, načelnik postaje financijske 
policije, velik dio posla kada je riječ
0 provođenju redovnih kontrola po
slovanja manjih poreznih obveznika 
preuzela na sebe Porezna uprava, fi
nancijska policija s novom godinom 
započinje I reorganizaciju u svom ra
du. O na će, kaže Lučić, ubuduće 
obavljati kontrolu velikih privrednih 
poduzeća i sprječavati organizirani 
kriminal u suradnji s Odjelom  za 
gospodarski kriminal Policijske up
rave. Obavljat će između ostalog,
1 kontrolu prijevoza robe preko
državne granice te sprječavanje pra
nja novca. Financijska policija kon
trolirat će i »popularni« porez na do
datnu vrijednost kada se, a vjerojat
no neće biti odmah na početku 97. 
godine, on počne primjenjivati. To  
bi, kaže Lučić, financijsku policiju 
učinilo službom  od još većeg znača
ja za državu. S. G R U B IĆ

je četiri objekta. U  prošloj godini bilo 
je devet takvih slučajeva. Razlog za 
tvaranju je neplaćanje preko žirora- 
čuna te posjedovanje robe bez va
ljane dokumentacije.

šibenska firtancijska policija oba
vila je i dvije kontrole pretvorbe pod
uzeća i to na osnovi prijava građana. 
Dok u slučaju -Dalm agaranta- nije 
bilo hitnijih nepravilnosti s H TP -o m  
»Slanica- nije takav slučaj. Budući 
da je postupak još uvijek u tijeku, 
napominju u šibenskoj postaji finan
cijske policije, o pojedinostima je 
prerano govoriti.

/ obrtaid »mahu Entrndiske 
polkne

Tijekom  jedanaest mjeseci ove 
godine i obrtnici u šibenskoj župani
ji bili su meta financijske policije. 
U tom  vrem enu obavljeno je 55 kon
trola m edu obrtnicima.

—  Financijska policija u posljed-

URIĐENJE POUSKIH I PROTUPOŽARNIH PUTOVA

OSAM STOTINA TISUĆA KUNA ZA
OTOKE

čini se da će konačno biti riješen 
problem načina utroška novca što ga je 
za 1996. godinu odobrilo Ministarstvo 
obnove i razvitka upravo šibenskim 
otocima Krapnju, Zlarinu, Kapriju i 
prju. Za svaki od tih otoka namijenjeno 
je 200 tisuća kuna pod uvjetom da se 
predoče projekti i sva potrebna doku
mentacija o onome u što taj novac 
otoćani namjeravaju uložiti. I^ k o  se 
bliži kraj godine prijetila je opasnost da 
sredstva propadnu. Zato je na sas
tanku održanom u utorak u Gradskoj 
upravi, kaem  su bili nazočni pred
stavnici šibenskih otoka, dogovoreno 
da se ukupan iznos od 800 tisuća kuna 
uloži u uređenje poQskih i protupožarnih 
putova na Žirju, Kapriju, Zlarinu i Krajj- 
nju. V eć je proveden pozivni natječaj, 
izjavio je Sime Vikar'io, dogradonačeln- 
ik grada Šibenika, nakon sastanka s 
otočnim a koji je bio zatvoren za ja
vnost. Tom  natječaju su se odazvala 
četiri poduzeća: » ^ r m i l « ,  »Spugar«, 
»Dahnagrađnja« i »Konstruktor« iz Spl
ita Oni bi morali u roku od deset dana 
izraditi ponude i predočiti ih komisiji 
koju čine dva člana iz gradske uprave

Ha ptuhal aoEaiol
"  ‘  B/a

Gradske 
oprave, raiB uređeula peliskih 
putova aa šibeaskbu eteshua, 
javila tu te Miri bvodaia. 
Oai ateraju a roku ed deset 
dana tvoje ponude destavlH 
tredanol KoadslU gradskog 
poglavarstva đ// je Han I 
predstavnik Hllnlstarstva ob
nove I rasvitka

i jedan predstavnik Ministarstva razvit
ka i obnove.

-  Mislim da će se sva ta poduzeća 
natjecati za svaki od šibenskih otoka. 
Inače, odlučili smo se za pozivni na
tječaj jer bi javni natječaj više koštao, 
8 i za njega nemamo sada dovoljno

vremena. Novac koji su dobili šibenski 
otoci mora biti utrošen do kraja ove 
godine -  kaže Šime Vikarlo u svojoj 
izjavi za javnost.

lako ove godine u program ulaganja 
u razvoj šibenskih otoka nije uvršten i 
Obonjan, nastojat će se, prema riječi
ma šibenskog dogradonačelnika, da dio 
sredstava koja Ministarstvo za obnovu 
i razvitak bude odobrilo za narednu 
godinu namijeni I tom otoku.

Postignut je, u svakom slučaju, 
dogovor s predstavnicima šibenskih 
otoka o tome da se novac utroši na 
uređenje putova lako je tijekom protek
lih osam mjeseci, otkako se zna za 
odobrenu financijsku pomoć razvoju 
otoka, bilo I drukčijih prijedloga.

- Bilo ie ranije riječi da će mještani 
Žiija urediti pristanište u dvjema uvala
ma, Zlarin je želio urediti deponij sme
ća, a Krapanj Je namjeravao svojih 200 
tisuća utrošiti u nasipanje lučice. Me
đutim, oko toga nije postignut dogovor 
pa je uređenje poljskih I protupožarnih 
putova proizašlo kao najbolje rješenje - 
naglasio je ŠIme Vikarlo.

S. G R U B IĆ

NSOPOSUNOST U PORASTU

KMDITI ZA POTICANJE 
ZAPOiUAVAHlA

Od 8872 nezaposlene osobe zdravstvene esiguraale 
ostvaruje posredstvom iibemskog Zavoda za 
zapešljavanio oko 5900 aezaposUeaik osoba, a 20 posto 
nezaposlenih printa aevianu naknadu. Prodmetn 
mirevindio i invalidske esiguraale trenutaino koristi 338 
nezaposlenih a rijei je uglavnom o raihirima »Šibenkee

Broj nezaposlenih na području 
Županijis šibenske i dalje je u poras
tu. Područna služba Hrvatskog zavo
da za zapošljavanje u Šibeniku bilježi 
trerajtačno 8872 nezaposlena što ja 
za jedan I pol posto više nago u pro
šlom mjesecu a čak 13,2 posto više 
nago u istom razdoblju prošle godi
na. Sve sa veći porast medu neza
poslenima bilježi medu ženskom po
pulacijom i ima ih oko četiri i pol tisu
ća što je polovica od ukupnog broja 
nezaposlenih. Kvalifikacijska je struk
tura nezaposlenih nepromijenjena. 
Stručni radnici i dalja čina 67,5 posto 
ukupne nezaposlenosti lako ja njihov 
broj neznatno smanjen u odnosu na 
listopad prošle godine. U šibenskom 
Zavodu za zapošljavanje to objašnja
vaju činjenicom što sa glavnina prija
va za slobodrta radna mjesta odnosi 
na stručne radnike. Tako je u listopa
du prijavljeno 106 potreba za radnici
ma od čega je 98 namijenjeno struč
noj radnoj snazi.

Prema podacima za listopad ove 
godine u porastu je I broj osoba koje 
su bez posla ostala zbog stečaja 
poduzeća. Takvih ja bilo 669 što je 
četverostruko više nego u Istom mje
secu prošle godine. Sve češća sa 
radni odnos zasniva bez oglašavanja 
slobodnog radnog mjesta što uveli
ko, mišljenja su u šibenskom Zavodu 
za zapošljavanja, uskraćuje moguć
nost ravnopravnog sudjelovanja ne
zaposlenih u zapošljavanju. Tu činje
nicu zorno predočava I podatak da ja 
tijekom listopada 127 nezaposlenih

osoba dobilo radno mjesto bez na
tječaja dok Ih je svega osmero za
posleno na temelju oglasa. Najveći 
broj onih koji se uspiju zaposliti dobi
vaju posao na određeno vrijeme pa 
je u listopadu dvije trećine od ukup
nog broja prijavljenih radnih mjesta 
predviđeno za rad na određeno vrije
me.

šibenski Zavod za zapošljavanje 
ponovno je započeo s odobravanjem 
kredita za poticanje zapošljavanja. 
Za razNku od sličnih kredita koji su 
se odobravali tijekom Domovinskog 
rata. sada se (^ r u č n o j  službi do
stavljaju potrebni podaci radi dobiva
nja kredita. Riječ je o kratkoročnim 
kreditima u visini do milijun kuna, 
a novac bi bio namijenjen obrravi dje- 
lomlčiK) III potpuno uništenih privred
nih objekate, sve u cilju povratka za
poslenih u ta poduzeća Osim toga 
krediti su namijenjeni I radi »zadrža
vanja« postojeća zaposlenosti te za 
povećavanje proizvodnje s kojom bi 
se otvorila i nova radna mjesta Pod
uzeća koja žala dobiti ovakav kredit 
moraju imati jamstvo neke poslovne 
banka za povrat kredita, s zahtjev 
podnosa područnoj službi u Šibeniku 
koja Ih prosljeđuje Komisiji za odob
ravanja kredita u Središnjoj službi 
Hrvatskog zavoda za zapošljavanje. 
Tijekom Domovinskog rata slične 
kredita, koji su bili svojevrsna flrtan- 
cljska pomoć. Iskoristilo je stotinjak 
poduzeća na šibenskom području 
I to prije svega radi preživljavanja 
u tadašnjim ratnim uvjetima poslova
nja. S. GRUBIĆ



RAZGOVOR S POVODOM
GORDAN BARAKA, PREDSJEDNIK UPRAVNOG VIJEĆA ŠIBENSKOG KAZALIŠTA
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VI novinari opat radita našto što 
khmo se okrenuti budućnosti!

Š ibensko kazalište 
u posljednjih je pola 
godine jedna od glav

nih tema Šibenskih razgovo
ra ugodnih. No, tek nedavno 
problemi te kuće došli su na 
dnevni red Gradskog pogla
varstva, a izvješće o finan
cijskom poslovanju dospje
lo je prošlog tjedna i u ruke 
vijećnika Gradskog vijeća. 
Prekidom sjednice odgođe
na je i rasprava o tom kaza
lišnom »vrućem kestenu«.
I dok se Šibenčani u dalje 
vjerojatno pitaju što se to 
događalo u kazalištu u prvih 
devet mjeseci ove godine, 
odgovore na neka pitsmja 
potražili smo od Gordana 
Barake, čovjeka koji je već 
devet mjeseci na čelu U p
ravnog vijeća te Šibenske 
kulturne ustanove.

•  Gospodine Baraka, 
VI ste vijećnik Gradskog vi
jeća I predsjednik Uprav
nog vijeća Šibenskog kaza
lišta, ali niste bili prisutni 
na sjednici GV na čijem Je 
dnevnom redu bilo I finan
cijsko poslovanje kazališ
ta. Zašto?

—  Ja sam obavijestio 
predjednika Gradskog vije
ća da idem na put i bio sam 
odsutan dvanaest dana. Do
šao sam dan nakon sjedni
ce. Riječ je o mom redovi
tom godišnjem poslovnom 
putu na Daleki Istok. I to je 
to. Nikakvih drugih objaš
njenja nema. Mislim da sve 
te spekulacije o tomu zašto 
nisam bio prisutan na sjed
nici nemaju nikakvog ute
meljenja. Osim toga sjedni
ca je bila održana iznenada, 
a da sam ja to na vrijeme 
saznao tome bih prilagodio 
i svoje putovanje i problem 
bi bio riješen.
’i •  Kako komentirate to 
ato Gradsko poglavarstvo 
)iije zauzelo nikakav stav 
;0 financijskim problemima 
Šibenskog kazališta, već je 
to kao vruć kesten, kako je 
rečeno, prebacilo na Grad
sko vijeće.

—  Poslije sjednice Grad
skog poglavarstva ja sam 
razgovarao s gradonačelni- 
korri Šupukom i on je isto 
tako bio iznenađen zašto 
Poglavarstvo nije zauzelo 
nikakav stav. Na koncu kon
ca Gradsko poglavarstvo je 
zajedno s Gradskim vijećem 
vlasnik kazališne kuće. Po
glavarstvo će se na kraju 
balade s tim problemom 
morati suočiti i dug sanirati, 
i to što je moguće prije. 
Ovako, šire se priče, cijela 
se stvar bez ikakve potrebe 
razvlači, a kazalištu dug 
i dalje ostaje.

u ovom trenutku nije potrebno.
(Snimio: VDson POUĆ)

•  Mislite da Je ova pra
šina koja se podigla u jav
nosti u vezi s kazališnim 
dugom od 750 tisuća kuna 
nepotrebna?

—  Meni je kao predsjed
niku Upravnog vijeća kaza
lišta drago da se javnost za
nima za kulturu. Prije nekoli
ko godina ništa se nije pri
čalo. što znači da nije baš 
bilo kulturnih događaja. Ma
lo se šalim. Naravno, kaza
lište ima svoj cilj, svoj pro
gram, veći ili manji, ovisno 
o trenutku u kojem živimo. 
Sada je takav kakav jest, 
a naše kazalište upalo je 
u male dubioze koje ja ne 
bih napuhavao. Nisu to ni
kakve strašno velike dubio
ze. U neka prijašnja vreme
na to bi bilo beznačajno...

•  AH vrsmsna su se 
promijenila.

primjer, negdje se iz grad
skog proračuna osigura no
vac za tzv. hladni pogon ka
zališta, a poseban se novac 
osigura za kulturne progra
me koji prođu natječaj. 
Osim toga, plaće zaposlenih 
u našem kazalištu su sra
motno male, što sam ja više 
puta istaknuo na sastanci
ma Upravnog vijeća.

•  U prvih devet mjeseci 
ove godlone potrošeno Je 
130 tisuća kuna za putova
nja I dnevnice u Inozem
stvu. Što kažete na to?

—  Ja  neću nikoga oprav
davati, pa ni bivšeg ravnate
lja. Tražio sam od sadašnjeg 
v.d. ravnatelja i računovod
stva da naprave popis tko je 
sve vani putovao i o tome 
će biti riječi na idućem sas
tanku Upravnog vijeća. Me
đutim, to nisu neka sred
stva. Mi koji putujemo zna
mo kako to užasno košta. 
Ne znam je li u taj iznos uv- 
ršeno i gostovanje naše dje
ce u Turskoj, za što je no
vac dao grad, Županija I Mi
nistarstvo kulture. Ako je 
i to uvršteno, onda je slika 
potpuno drukčija. Neospor
no je da je bivši ravnatelj vi
še puta odlazio u inozem
stvo...

M alih  n e s p re tn o s ti u tro š e n ju  n o vc a  svaka ko  
je b ilo . P o tp u n u  a n a lizu  n ism o  napravili, ali ne 
v id im  tu nikakvih  radnji koje  bi bile p o g u b n e  ili 
z b o g  kojih  bi n e tk o  iša o  na sud. R e k a o  bih da je 
to bila s a m o  velika  n e s p re tn o s t, n e sn a la že n je , 
m o ž d a  n a ivn o s t i n e s h v a ć a n je  tre nutka  u ko jem  
ž iv im o ...

M iro  B e la m a ric  je  im a o  p u n o  p o zitivn ih  s tv a 
ri. p u n o  k rasnih  p la n o va , ali u o vo m  tre nutku  
je d n o s ta v n o  n e o stva riv ih . M is lim  da je to jedna 
o d  n je g o v ih  n a jve ćih  g re š a k a . Nije se  zn a o  p ri
la g o d iti. a da je  sh va tio  da m o ra  raditi sk ro m n ije  
p ro g ra m e  sve  bi b ilo  u red u.

—  Da. i to je najveća za
mjerka našem bivšem rav
natelju, jer se nije prilagodio 
vremenu i prostoru. Miro 
Đelamarić je došao iz kaza
lišta koje ima osiguran pro
račun od 62 milijuna mara
ka. šibensko kazalište ima 
proračun od 7(X) tisuća ku
na, ili prevedeno u marke 
200 tisuća maraka. On se 
trebao boriti da proračun 
bude veći. jer kazalište je 
nositelj kulture u gradu i taj 
novac nije nikako dovoljan. 
To  je samo za plaće zapos
lenih, a ne za programe. Sa 
sadašnjim v.d. ravnateljem 
smo gledali kako se to radi 
u drugim gradovima. Na-

•  Često Iz privatnih
razloga. Jer mu Je obitelj 
ostala u Karisruhen I to se 
zna. ^

—  čujete, svaki djelatnik 
neke javne ustanove dužan 
je napraviti izvještaj o svom 
službenom putu. Ja  te iz
vještaje nisam gledao, jer 
sam imao povjerenja, a vje
rojatno su napravljeni. Mis
lim da tih sto tisuća kuna ni
je bilo dostatno za onoliko 
puta koliko je Belamarić bio 
u inozemstvu i neosporno je 
da je trošio i svoje novce. 
Uostalom, ne bih se vraćao 
više na bivšeg ravnatelja.

•  No, troškovi o kojima 
govorimo nastali su u vrije-

M0nl ]• kao pradajadnlku Upravnog vijeća ka<« 
caliSta drago da ae Jamoat zanima za kuitomi. 
Prija nekoliko godina niita ae nije pdftaio, ito 
znači da baš nije blio kulbimlb dogiKlc^. Malo 
ae iallm. Naravno, kaziMite ima avcH cMj, avoj 
program, ovisno o trenudoi u kojmn N^mo. S «. 
da Je takav kakav Jeet, a naše kazalHIto upalo Je 
u male dubioze koje Ja ne bite napidiavao.

ma bivšeg ravnatelja.
—  Vi novinari opet radite 

nešto što u ovom trenutku 
nije potrebno. Idemo se ok
renuti budućnosti! Ako se 
stalno vraćamo onomu što 
je bilo prošlu godinu, neće
mo ništa riješiti. Moramo sa
nirati kazališta. Normalno, vi 
novinari trebali biste biti 
savjest društva, ali ne baš 
ona savjest koja će cijelo 
vrijeme rovati po nečemu 
što je prošlo.

valu ove godine bilo oko tri 
stotine, opterećen je pore
zom. Znači, sve Što smo 
u kazalištu potrošili velik je 
dio pojeo porez. I samt vidi
te kako se svi bore da porez 
u kulturi ne bude tako velik. 
Jer, kažemo da su troškovi 
Festivala bili 900 tisuća ku
na. a nešto više od 3(X) tisu
ća otišlo je za porez. Zbog 
toga izgleda da je potroše
no previše, međutim taj po
rez naprosto nije bio predvi-

Ambiciozni planovi, a malo novca: M. Belamarić

•  Postoji Jodna zanim
ljiva stavka navedena 
u rashodima kazališne ku
će, a nazvana je »ostale In
telektualne usluge« I izno
si, Istina, svega 2300 kuna. 
O kakvim je uslugama ri
ječ?

—  Valjda neke intelektu
alne usluge koje kazalište 
nije moglo samo riješiti, pa 
su našli nekoga da to riješi. 
Vidite, kada govorimo 
o troškovima u prvoj polovi
ci 96. godine, osobito troš
kovima MDF-a, treba znati 
da se sada ipak posluje 
drukčije. Ne želim reći da se 
prije zakoni nisu poštovali, 
ali malo su se zaobilazili. Pu
no se toga rješavalo preko 
dnevnica. Danas je dnevni
ca opterećena s 38 posto 
poreza, što prijašnjih godina 
nije bio slučaj. Svaki ugovor 
S djecom, kojih je na Festir.

den u predračunima. Malih 
nespretnosti u trošenju nov
ca svakako je bilo. Potpunu 
analizu nismo napravili, ali 
ne vidim tu nikakvih radnji 
koje bi bite pogubne ili zbog 
kojih bi netko išao na sud. 
Rekao bih da je to bila samo 
velika nespretnost, nesnala
ženje, možda naivnost i ne
shvaćanje trenutka u kojem 
živimo. Jer, novca možeš 
potrošiti samo onoliko koli
ko imaš i ni kune više.

•  Na ČIJI račun Ide ta 
Vaša primjedba o naivnosti 
I neshvaćanju?

—  Ravnatelj je taj koji 
vodi poduzeće. Upravno vi
jeće je korektor i prihvaća ili 
ne ono što ravnatelj predla
že. Na kraju balade mi ni
smo prihvatili ono Što je Be
lamarić htio.

•  Ipak, trebalo vam Je 
vremena za to.

—  Pa, nije baŠ tako. Što 
biste vi rekli da smo mi 
u ožujku, a prvi smo se put 
sastali u veljači, ravnatelju 
rekli do viđenja. Naravno, da 
to ne bi bilo normalno. Osim 
toga. Miro Belamarić je 
imao puno pozitivnih stvari, 
puno krasnih planova, ali 
u ovom trenutku jednostav
no neostvarivih. Mislim da je 
to jedna od njegovih najve
ćih grešaka. Nije se znao 
prilagoditi, a da je shvatio 
da mora raditi skromnije 
programe sve bi bilo u redu.

•  Ne mogu preskočiti 
troškove reprezentacije 
koji su Iznosili 64 tisuće 
kuna, a u 95. godini u prvih 
devet mjeseci svega 8 tisu
ća. Je III to dokaz rasipniš
tva bivšeg ravnatelja?

—  Pa, uoči ovogodišnjeg 
Festivala napravljeno je 
skromno primanje za novi
nare koje je stajalo tristo, 
četristo kuna. Htio sam Miru 
dati do znanja da se ne mo
že trošiti onoliko koliko bi 
se htjelo. Naravno, 60 tisuća 
kuna reprezentacije za ka
zališnu kuću nisu tako 
strašno veliki troškovi. Jed
na stvar mora biti jasna, a to 
je da ako smo jednu grupu 
iz Japana doveli besplatno, 
oni su sve sami platili, vi ih 
morate izvesti na večeru. 
Jer, na kraju oni iz Šibenika 
moraju odnijeti dobre do
jmove. Prije se to sasvim 
drukčije rješavalo. No, situa
cija je takva da vjerujem ka
ko sada nitko nije za kaza
lište platio nijedan račun za 
reprezentaciju. S obzirom 
na veličinu Festivala ti troš
kovi nisu tako veliki. Ja 
osobno ni na jednom ručku 
ili večeri nisam bio.

•  Sadašnji dug uveliko 
opterećuje daljnju djelat
nost kazališne kuće. Tko 
će podmiriti taj dug? Što Vi 
očekujete?

—  Ja mislim da taj dug 
od 750 tisuća, s obzirom na 
isto toliki proračun kazališ
ta, nije uopće velik. Recimo, 
zadarsko kazalište, a ne vi
dim da imaju bolje progra
me od nas, traži 5,5 milijuna 
kuna. Mi smo u ovoj godini 

*od Grada dobili 700 tisuća 
kuna plus 300 tisuća za Fes
tival. Prema tomu, to nisu 
neka sredstva. No, zašto ne 
bismo govorili o pozitivnim 
stvarima, o vidljivim pomaci
ma u šibenskom kazalištu. 
Na primjer, naša djeca su 
ovog proljeća u okviru 
MDF-a putovala u Tursku
i Italiju na dječje festivale. 
Imali smo i kazališnu radio
nicu. koju su vodili gosti iz 
Pariza. Osim toga kazalište 
se počelo obna^jati, a naš 
MDF je postao turistički me- 
gaprojekt. Što se tiče duga, 
postoji Gradsko poglavar
stvo koje će ga sanirati. Zar 
ćemo ukinuti kazalište zbog 
200 tisuća maraka! Kazališ
te mora živjeti i živjet će bez 
obzira na dug. Ništa nije 
idealno, dugova će biti 
i u budućnosti, jer kultura 
nije profitna djelatnost.

Marija LONČAR
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U iinislu iionsm q« pniiKO sv
promidŽbciMi ohtihfMH^

Ha

R »uprav* o obnovi n »  potlrućju 
žup»nt|« libpnske ko(u »u 
vor̂ tti vifiKćmct ž«p*ni|»ke 

»kn pAtin« na »i^rHc* tog tijeia Ato /e 
ortrjan* u Dmitu 19 »fiKlanog bi- 
i»*a glavna toćka đnavnog* rad# 
ovog »knpittnakog »*«}#d»nj» U* 
?7 vljaćnika od ukupno n|ib 42 »|«d- 
nlct «ti kao goa« Wk natoćnl Ivan 
Kr«l»novlć prjnoćntk mkuaUa raivit 
ka I obnova Milan Crnogorac vodila^ 
pro)»kta *a obnovu D m ii taaaboraki 
»»klupnci Joaip Ortak. Ania 02a- 
lali|» Jadranko Markov 1 Snfatana 
Btga Ffiganovtć

Raaprava o to) tami tra)*la J# v<*» 
od to aata Manja )* bilo r^afti 0 
ptvtnoAaoHn «vt»*6m a 0 ctonovi na 
porini^^u Župani)* Atbantka kO)U tu 
podn<)*>« (u praanom pbkku) Ort»)ak 
ta ratv.tak t obnovu župam)# »(ban
ak# to župantiakt ttoiar ta koon 
dinuai')# povratka ptamda ja i* 
v)»#<to Odtoaka »a  r»tv<t*k 1 obnovu 
prama »udu vkaćnika »ture 1 pnkdno 
nadoiattoi'e fa»prav»»»un»»v#<5*m 
dvatu pratv^rla u promtdžbanu ak 
Itvnoat »banaka

Za govornicu ja prvi iziiao Pa»ko 
Erak tajnik Župtottjaka organizacije
MOZ-a, izvjeabv* nazočne u dmi»toj 

a je H O Z

AKTAUALNI SAT

Gradske^ mjttćmci o tomu da j e ! 
zartovot)»n s opaegom i intonzUatom 
radova jki da u svemu ipak ima 
problema Stoga )# vkećnioma pre
dložio da usvoje devet zaključaka koji 
au doneseni na sastanku kfuba MOZ 
a nakokko dana prije skup*bnskog 
zas)edanja Medto predloženim zak 
Ijučcima )# onaj da se utvrdi odgovor
nost onib k<^ rade o žuitonijakom 
ods)eku za r^vlta k  i obnovu, to 
Komtat)# za kategonzac^ obtakata 
gleda izdavanja p  neizdavania) 
tjekenia za obnovu objokata. da aa 
od Mintstar^va ̂ n o v e  zatraži nasta
vak na ob)ekbma ko)i au ttoptrant a 
nadležna stulb# da utvrda odgovor- 
noat onima koji tu  audjatovak u avart- 
tualntm nazakonitim radntama Klut) 
vfaćnika HOZ a u tvofun zaktjudctma 
traži I brže rj*»evartj* mfraatruktumib 
problema kao i ubrzavan)* procesa 
davark* u zakup napuitorr* z*ml|* i 
poljoprivradnog zerni)i»ta u držav
nom vtaaniStvu

S oborom na to da )B veMu dto 
oslobođenog podru<^ nerazmmt-

rano tChib H D Z -a u svojim zak^učct- 
ma predlaže da se razmotri mo
gućnost angažiranja peotebnićara 
koji SU nekada bik u brvalskm postro
jbama, a danas su razvr^aćani kako 
bi se taj posao ubrzao a »to sa 

, izvođača radova t kvalitota bče, <Sri» 
da Ministarstvo obnove i razvdka 
mora voditi računa komu daje po
stove

jsnitiilp čairdesetidt grsdtona. a za 
četvrtu kategoriju n# i izdat« n 4  jedno

>rgfc>»ni4 ipniiitdttfc4, i
Gradonačelnik Grada Omi*a An

te Matlč i ovom je prM om  naglasio 
da su Dmiiani zadovokni bn^em 
obubvačanib objekata u obnotn, ak 
na I kvaktotom 1 intenzitetom izvođen
ja radova Ma tom podrut^ je oko tri 
kauče 1 sto kuća za obnovu ado kraja 
liatO|>ad8 je podnekeno oko 2 800 
aabgava No ono »to posebno zabnn- 
java je. rekao ja Mabč. »to jod nga 
zavrden obračun nik jedan objekt, 
mb je ijedan predat na upotrebu Isto 
toko ptesporo pristižu sredsbra pot
pore vtasnicima objekata u prva trt
katagonje o»točenta »lo umnogome 

~d 1 800 za-usporava i povratak Od 
ngava sbgto ja do darun tok 77 
pozrbvntb ifa»en)a ak ja potporu

— Jtorna ja tojna da su neka javna 
poduzeća I ustanove svojim đjetot- 
mcima đodijekte bespovratna sredst- 
vazaobnovu aonttdaijatmaiu status 
prognanika To  to se trebalo rka4k i 
vidjeti imaju li oni fsrtno i na potooru 
Ministarstva obnova i r«v ifk a , jar j 
sredstva k r ^  su dotok proračunska 
su. kazao 0  Mabč Na to pitanje u 
kaanfem ^eku rasprave o obnovi 
odgovorio je bren ttratanovič. po— 
moćnik mmistra obnove i razvitka 
»Ona) tko ja dobio takvu potporu 
neće dotok potporu »Anistarstva i 
jasno ja da na može tmab status 
prognanika*

Matič ja govorio i o pnoblamabct' 
obnove infrastrukture, togoepodarst- 
va, ak |s raspravu zavrfrki r^atoma da 
ja nuitoo a »to jaizadačeOttoiaka za 
obnovu Županija »ibanske, u b m N  
postupak izdavanja rjafrar^. jar ča 
sa jedino tako ubrzab povratak

tako su viječnici tok skritoi oko 
toga da ja obnova u M n u  jadan od 
gtovnib proUoma ove Županije, leda 
raaprava o toj tom  < zaM juM  trafes

•obojana* Žđasiav 
(H S LS ))#  gow »e«i 0 nepravdiiMbma 
i pritužbama graifrtoa u vazi s oto- 
novom sadam m4avačkib sata, ustvr-

vm j9 rfiM, pvvaifiMsrniip

nove na Skupfritou. a da se na 
samom početku rasprave atoganino 
ogradio i vlastitu o i^ v o m o t t  s 
pradtožanki davat zaključtoui prebp-
čio na stnitota atužba Uatptoto 
(•puka viadtou^ abanka 1 HSLS-ovib
vfaćnika. pa ^  u jadnom tranutku 
izgiadato da ja najvatnga tko )a prvi (ik 
uopčo) otokao podrut^ obnovo

M ga Silganuvlč u avofom pokiaat- 
nem izlagorku o toma Mo ona kaa 
zaatupnica rsck u ^iboru  i a kejkn 
pnjadtozima gksda obnove, ak i

tNuaciio na p o d ru g  župani)a. na> 
glasila ja da Župamja »ibanaka ima 
moralno jiravo tračib od lAada prior- 
itolan statua u obnovi, no tamo stam-

OD PROM ETNIH ZNAKOVA DO D JEG EG  D I»»A N ZER A
Naki vijačniei HOZ-a su njezin lalup 
omjanik predizbomom promi 
sbartoa kojoj prptoda (S C ^ )

Utorke Kova« (HM I), upto» ta f M  anadUlu u  p 
Ito totoa u «m « da to aa zatoatoo i netoatio da au 
prempJagi

utopaktor sknv* u Jadan od 
portuna kake to »iotoaov«

; dkft kukia 
•kečakuka«

Mpnto* ipkskk manda« a novi mau 
jmanevani & pa n toubtos j* na ta 
otopnorio da |i uprave dan prija i *  
faMUNMA (<iM i

0  Odak, jaat 
u lantoM od oke 23 

I kuna u dnrgp bokučk* oantra 
žagieb, 8 ^ ) .  ztoeg uputo

•da k to to poktoki 4  jtato

UpdM  I* župaitoak*
se k  sa uaa«* kara 
ZO eN )«to automototoatoto n#

»ada Pa

*» •» u a ii

I »toartokib laiutotoi. to tzv 
toSavozmcim* Protoemaak* |* "db

totrke « »  ktotoa lakotoo m • vkuto 
ito lNH

nontotob ađgovonatototoatonaupt

kam MMč (Stototi jak to todnam

i^ento d ojera koto«. I

sa ? t$ kura*, poraato •!!« 2 »,a « ktma. 
toototol(qNntona<ŵMi«<i« Mvetot 
M »«l* tob ̂  Ut Ktatouva krackto. ta 
•vNkvHtov«SktontoSaitor adaprtv 
(pira ;4to»rto»ww»to** totoenea 'n* 
uneatokuAltove Na>zî *«»itoisa 
totodv««* su top*)« m . tukie.
to > » w»* N n *> m  Wmem P m m  »toto 
<«• ^«*ka tUkato točettovo gaton« 
Po ŽViMiHia m*ne.#ii aromom «g
mzerktoo kito Pa »  vazdoie ne » -a* 
to prema' vvem Jaacnu o aromecv. 
vto.'V'* » v e »  ktot tupantoma 
toto* uHtoiy n# 'egktoMau i »atito» » 
**v«**kk«, W s*,jto *Vbdo utotkm > 
«to«Ni ktou to »ptonerato H »* č , osa«, 
ito to datoto .pvu«N))Mto'nevso do «to 
»vto pvei »to svoto*, ktoteo #  a» n* 
tovRto tovto dd i^odeito nst itookari«  ̂
«a vodiMiiintoto Stoen*

l^tdnA#a rn.i#' erVmiMto

«totoMai>to
fe»o ftoA (kkCiî . okov to kada

0»*>vrit«lrto»v«itoaadr«ii« »totsm«

to za tiav Jtoparaia gtsda digaramisat 
1' dsantofr' resvura »jbartobo ̂ »̂Pa bok 
n«w,. to za kutoitotoot a m m  atoa- 
eMvorab ustanova na podniaiu žu> 
MMto Na' 10 
kupan ktolbo I 
t o ^ A ^ O d a k  CMto

nago p d M ^  da a* dek to u tlaku | 
obnove (beilag^dMpanzant u tougu 
Opća botntoe Ibarek. izraiđa adafc- j  
valrato mptole za nad Ijećnike s čjp. to 

.odfraMtotojaakejitou 
r Oama z d te i^  Stoanik.

obnove 1 mtvilk* koji to m e *  oebdim 
gpvono o brt|u objabaiaobiibvaaar« 
»n  obnovom, a b i  broj ja dbo 1700 
otklolakib objekata TototodaOproa-

Itodručja koja ta obriao|ajii drama 
njajgovim njpčima da krnja godina kO 
će upeijivoakto 1360 kude Osvrtu*

Ztoito -toioto« da to seaddkom
M uj i sami ?«wiiiwc>- »odsifs -Stoto 
ptukeltoo p<aiuisiu<» toct* voz«a 

^toks<fca«tolkt«bfb|ipk k«ksMp«r,



iz<ti suradnju. Ne želeći ko- 
»lokalna prepucavanja« 

kuto. pomoćnik ministra 
ić je naglasio da će glede 
t«  u obnovi I dalje biti ravlz- 
: se tiče spomenutih pojava 
M  kredita bilo za razvoj m a- 
:iastništva, obnovu poljo- 
: III gospodarstva, revizija će 
tim provedena i već se provo- 
istina, težak posao, naglasio 
t tomu će nadležni resori 
I i glede toga Ministarstvo 
iiei^avno donijelo naputak 
siuće se raditi.
tuvllnosti i posla »ispod žita« 
tebilo, što pokazuje podatak 
)stipku revizije za 5,5 posto 
n njje dano dopuštenje za 
»abnove objekata. Rekao je 
m mog propagande, već zbog 
tiiumeri u stanje na terenu, te 
aijskiin i op^nskim kao i 
m čelnicima dogovori daljnji 
Sibnove. Izrazio je zado- 
kilose s obnovom počelo i u 
kpidnim naseljima skradin- 
**.
ii pravi su potom sudjelovali 
t)<W|a, saborski zastupnik 
m.'OČne izvijestio o tomu što je 
tjdtu^u nekadašnje općine 
štipem glede sanacije škol- 
hati, ustvrdivši da se na to 
bi niaNo 50 posto prognanog 
ts^ ali je upitao je li se moglo

JvOdak, saborski zastupnik, 
Mvišeogospodarskim prob- 
nr^nije s naglaskom na 
Ikigovu sanaciju, a Nikola 
iitisčelnik Općine Skradin vi- 
»aoste izvijestio je o tijeku 
Ktba obnove na podnj^u te 
)pf»

ke bilo dosta prijedloga, 
stakroblema i zah^eva vijećni- 

problematike obnove, 
njžie složili da stručne službe 
2ui4 sljedeće skupštinsko za - 
sjKsbče zaključke o kojima će
tjgiMti.

rinst v ij^ ik a , iako ih je 
napustio dvoranu nakon 

smRsptaveoobnovi, izazvala 
piiM 0 Strategiji prostornog 
[iietl^blike Hrvatske. Nakon 
jnblefi i obrazloženja Ivice 
^  ravnatelja Županijskog za - 
fliritostomo uređenje o jedan- 
lesUjedbi koje su na sastanku 
tpimanaka donešene, potom 
eisemjene I prihvaćene na 
(oiPknn zasjedanju Županij- 
IcopU Karstva, a uz primjedbu da 

nisu imale priliku o 
jnd razvijati, zbog hitnosti 
^ s i  ipak prihvaćeni. Uvažen 
(ipimgDra^ Matića da zračna 
gUPrMk ude u status otočnih 

su upućene Zavodu 
upnsaouteđenje RH, Vladi RH 
o^Mležnim institucijama, a 
^  Pupnici zaključeno je s 
pgipčiapanije šibenske, nakon 
îi^blne vlasti dostave svoje 

«(i|iftna saborskom će zas- 
Jajtsla to bude na dnevnom 
Ĵ b̂amantlmanima.

Raxlnicl na kući Jose Podnjga u Piramatovcima: uskoro pod krov!

ZAPOČELA OBNOVA U PIRAMATOVCIMA

Ugodnu, domaću svečanost za uzvanike iz Šibenika i 
Skradina priredio /e u svojo] garaži, koja mu još uvijek 
siuži kao kuća, Joso Bratić: »Kada obnovimo dio seio, 
biće toga još v/šet«

Ispred kuće poginulog hrvatske^ 
branitelja Dragana Maretića Si 
benski župan Paško Bubalo u 
ponedjeljak je označio početak ob

nove Piramatovaca i drugih sela u 
zaleđu Skradina. Maretičeva kuća, u 
koju se trebaju vratiti njegovi roditelji, 
prva je od dvadeset u tome selu, koje 
če biti obnovljene u prvoj fazi obnove. 
U Piramatovcima je inače, 145 obi
teljskih stambenih objekata srušenih 
i spaljenih tijekom četničke okupaci-' 
je, ali veći dio tih kuća još uvijek čeka

¥B  ̂ 90 kua pogim đi^ hm đskog 
branildfa Dragana MareHtt^ Iro/i sv 
oinađff poiefak obao¥e a Pirtm alovdma i 
xaleđu Skradina osaiaao je  šibenski župan 
Paške Bubale^ koji /e istaknae da se uskore 
eieku le i p o j^ k  ebneve u IbheviiUr 
tađevtimpf Va^ima»,

Ispred obiteljske kuće poginulog hrvatskog 
branitelja Dragana Maretića šibenski župan 
Paško Bubalo označio je početak obnove u

gledaju sumorno, jer gotovo da i 
nema krova koji nije porušen, u tome 
selu, još od prvog mjeseca nakon 
oslobodilačke »Oluje«, stalno živi oko 
stotinu žitelja, koji su, osposobivši 
vlastitim novcem najnužniji prostor za 
stanovanje, ipak odlučili otići iz prog
naničkih soba. Zanimljiv je i podatak, 
koji je iznio Nikola Sirinič, načelnik 
O ^ in e  Skradin, o tome da u svim 
selima skradinskog zaleđa, iako se 
obnova još nije zahuktala, stalno živi 
od 50 do 70 posto žitelja, pa i to 
rječito kazuje s koliko se nestrpljenja 
među prognanicima očekuje povra
tak domovima. Uskoro se u Sk
radinu, Istaknuto je, trebaju sastati 
predstavnici javnih poduzeća —  »Vo
dovoda«, HPT-a i »Elektre« s Pogl
avarstvom opčine, jer obnovu i pov
ratak treba pratiti izgradnja temeljne 
infrastrukture. Najavljeno je i pov
ezivanje skradinskog sjeverozapad
nog područja na vodovod što če biti 
važan preduvjet gospodarskog raz
voja toga kraja. Kako je Istaknuo 
Ivica Bratič.predsjednik Mjesnog od
bora Piramatovaca, tamošnji žitelji 
budućnost sagledavaju u razvoju po
ljodjelstva prerađivačke prehrambe
ne industrije i manjih pogona u obrt
ništvu. —  Početak obnove u Piram
atovcima uvod je i u obnovu drugih 
sela u skradinskom zaleđu —  istakn
uo je Paško Bubalo i napomenuo da 
građevinski strojevi i zidari vrlo skoro 
trebaju doći i u druga sela skradin
skog zaleđa —  Lađevce, Krkovič i 
Vačane, pa se završetak cjelokupne 
obnove predviđa do kraja lipnja nar
edne godine.

B. PERIŠA 
(SNIMIO; V. PO UĆ)

Piramatovcima
na rješavanje vlasničke dokumentac
ije, koja je pak, ishodovana za dva
deset kuća na kojima je konačno, 
započela obnova. Pored šibenskog 
župana Paška Bubala, skromnoj sve
čanosti u Piramatovcima bili su na
zočni Nikola širinič, načelnik Opčine 
Skradin, Mario Galič, predstavnik 
Ministarstva obnove i razvitka, koji če 
nadgledati radove u Piramatovcima, 
članovi seoskog mjesnog odbora, te 
fra Bono Bilič, župnik župe Pirama- 
tovci. On je blagoslovio početak ra
dova i označio ih početkom obnove 
čitave župe.

lako Piramatovci još uvijek iz-
Ijiva vizura Piramatovaca, ali I drugih sela skradinskog zaleđa u kojima su pretežito živjeli Hrvati: porušeni krovovi ili spaljene



01V0REN 
R A D IO  R IU M OSVJEZENJE
NA RADIOVALOVIMA

Dana 15. studenog nakon 
godinu i pol dana šutnje u 
eteru, oglasio se dugo najav
ljivani Radio Ritam. Od do
bivanja koncesije Ministarstva 
pomorstva, prometa i veza do 
početka emitiranja programa 
prošlo je godinu dana. Naime, 
toliko je bilo potrebno da se za 
Radio Ritam urede i opreme 
nove prostorije u Ulici Stjepa
na Radića. Kako kažu djelat
nici »Ritmac, u njihovu teh
ničku opremu ne treba sumn
jati budući da se radi s gotovo 
najsuvremenijim tehničkim 
pomagalima. Radio Ritam 
opremljen je s dva studija od 
kojih je jedan namijenjen za 
snimanje glazbenih izdanja. 
Financijska Konstrukcija 
opremanja i pokretanja Radio 
Ritma ostvarena je najvećim 
dijelom kao kompenzacija sa 
šibenskim i inim tvrtkama. 
Radio Ritam broji, ako se vra
timo na njegove početke, de
vet godina rada. Nastao je iz 
nekadašnjeg »pionirskog« 
Radio Šubićevca, pa je pre
rastao u Omladinski radio i 
konačno u »Radio Ritam« koji 
je ugašen, zbog nepostojanja 
koncesije, prije godinu i pol 
dana.

Suvremena oprem a i novi kadar 
aduti su novog radija koji je 
prilikom otvaranja priredio 
prigodnu svečanost za uzvanike

Kako su najavili, glavna 
urednica radija t^enija Đilan i 
v.d. direktora MIšo Bijelić, sa
dašnja programska koncepc
ija trebala bi ostvariti kvalitetn
iji i svestraniji program od 
onog nekadašnjeg. Radio 
Ritam realizirat će i nadalje niz 
tematskih i glazbenih emisija, 
tako je u programu svoje 
mjesto našla i stara emisija 
Radio Ritma Ritam srca koja 
je namijenjena poeziji i pjes
ničkom stvaralaštvu s lu ^te l- 
ja. Uz iscrpniji informativni 
program Radio Ritam nudi i 
emisiju »B e z cenzure«, opet 
namijenjenu za izjašnjavanja 
slušatelja o svemu što ih tišti 
ili preokuplja. Kilovoltnim at
enskim sustavom smještenim 
na Kamenaru Radio Ritam 
pokriva čitavo područje Žu
panije šibenske.

Treba izdvojiti i emisiju 
koja će. se baviti aktualnim

događanjima u Županiji pod 
nazivom »U  ringu«, te niz 
drugih emisija iz područja 
športa i kulture, te servisne 
informacije, dnevne vodiče itd, 

Radio Ritam sa svojih pet
naestak djelatnika, a radi se 
uglavnom o mladim snaga
ma, nudi i realiziranje radio- 
mostova s velikim brojem dru
gih hrvatskih radiopostaja, a u 
planu je i povećanje dopis

ničke mreže čime bi trebali 
osigurati informacije s cijelog 
područja Županije šibenske. 
Programska koncepcija radi

ja, kako kaže glavna urednica 
Ksenija Bilan, još nije u pot
punosti ostvarena, a nove će 
se emisije postupno uvoditi u

program, čime bi Radio Ritam 
trebao zadovoljiti sve gener
acije slušatelja.

J.K.

POSLUE PET G O D IN A  U ŠIBENIKU N O VI PROTOJEREJ SPO gosp. lU JA  KARAJOVIĆ:

CVJETNA TRŽNICA U ŠIBENIKU

C vije će  na okupu
Šibenik je konačno dobio cvjetnu tržnicu i to samo 

»nekoliko koraka« dalje od mjesta na kojima se do sada 
cvijeće prodavalo. Upravo neprimjerenost prostora uz cestu 
i u podnožju stepeništa, bez obzira na to koliko činili prilaz 
zelenoj tržnici vedrijim, primorala je Upravu »šibenske 
tržnice« da od Gradskog pc^lavarstva zatraži najam već 
duže vrijeme, neiskorištene javne gradske površine pored 
trgovine PIK Vrbovca. Ugovor o najmu tog prostora pot
pisan prije dvadesetak dana »veličine 128 četvornih metara. 
Uprava »Tržnice« dobila je na godinu dana.

Do sada je postavljena nadstrešnica a do kraja ovog 
mjeseca trebali bi biti izrađeni »stepenasti« stolovi kako bi 
cvjećari mogli izložiti cvijeće. Stolovi će se moći iznajmljivati 
na isti način kao i ostali »banci« na tržnici, dakle uz 
rezervaciju i dnevnu naplatu ili paušalno. Cvjećarima koji se 
prodajom cvijeća bave već dugi niz godina i bez kojih se 
gotovo i ne može zamisliti Šibenska glavna tržnica, Uprava 
»Tržnice« namjerava dodijeliti posebno mjesto i prilagodit 
neke »prodajne« stolove njihovoj skromnijoj ponudi. Kako 
saznajemo neki cvjećari su se bunili na novonastalu 
promjenu smatrajući da će se onaj tko namjerava kupiti 
cvijeće teško odlučiti preći preko ceste da bi sa zelene, 
došao na cvjetnu tržnicu. Međutim, u Upravi napominju da 
ih je na takav »potez« prije svega primorao tržni red koji 
zabranjuje prodaju na prilazima tržnici.

S.G.

Već u doba prvih balvana 
srpskih pobunjenika u zaleđu 
Šibenika i agresije na Hrvat
sku, pravoslavno je svećen
stvo, neometano ni od koga i 
po svojemu izboru napustilo 
grad i sjedište svoje dalmatin
ske eparhije. Dvor u Težačkoj 
ulici i crkva Uspenija presvete 
Bogorodice zatvoreni su i tako 
je to potrajalo punih pet godi
na. No, svi su objekti S P C  na 
prostoru Županije šibenske 
ostali sačuvani, dok je ka
toličkih crkava porušeno u ci
jeloj biskupiji više od četrde
set. S P C  je na raznim razina
ma tijekom rata imala pov
remene kontakte s hrvatskim 
civilnim i crkvenim vlastima. 
Posebno se u tim susretima, u 
duhu Kristove crkve i svojih 
ekumenskih načela, isticao i 
pokojni biskup Šibenski msgr 
Srećko Badurina. On je pod 
opasnostima putovao u Knin, 
sastajao se s predstavnicima 
SPC u inozemstvu, ali vrhovi 
Pravoslavne crkve nisu bili 
voljni učiniti ni jedan praktičan 
korak usmjeren k poboljšanju 
odnosa niti su ikada udovoljili i 
jednome traženju puka oku
piranih hrvatskih sela da bar 
posjete grobove svojih mrtvih.

(Snimio; Vllson POUĆ)

Da će se stvar možda mi
jenjati, očekivalo se nakon 
sporazuma o normalizaciji od
nosa između S R J i RH, a 
jedan od vidljivijih znakova za 
to trebalo je biti i primanje 
visokih pravoslavnih pastira od 
strane predsjednika dr. Franje 
Tuđmana. Jedan od takvih 
koraka vjerojatno je i dolazak u 
Šibenik protojereja Stavrofo- 
ra, Ilije Karajovića, kojega je, 
kao trenutno jedinoga pravo
slavnoga duhovnika u Dal
maciji postavilo vodstvo SPC. 
Poslan je sa zadaćom da 
pripremi uvjete za normalan 
rad Eparhije dalmatinske i or
ganizira vjernike u njihovu 
vjerskom životu. Je li on pre
thodnica dolaska i samoga 
eipskopa, to će se tek vidjeti.

Dolazak protojereja Stav- 
rofora u Šit^nik otprije dva 
tjedna prošao je gotovo ne
zapaženo. Vijest je zabilježio 
tek dio vjerskoga tiska a ni 
drugih reagiranja nije bilo. Na 
svoj je način i to dokaz da je 
takav čin mogao biti poduzet i 
znatno ranije i da s hrvatske 
strane za to nikada i nije bilo 
ozbiljnih zapreka. I počivajući 
otac biskup Badurina pozivao 
je dušobrižnike S P C  da se 
vrate. Naravno da smo o sve
mu tome željeli čuti i mišljenje 
samoga protojereja kojega 
smo potražili u popovskoj kući 
u Ulici $v. Spasa kraj istoimena 
pravoslavnoga groblja, nepo
sredno uz prazni i zatvoreni 
dvor, sjedište episkopa.

Gospodin Ilija Karajević 
primio nas je vrlo ljubazno, 
zanimajući se za tisak i medije 
u Dalmaciji pitajući čitaju li se 
oni u cijeloj Hrvatskoj i pristižu 
li i u BiH. Sjeli smo u mali salon 
dvosobnoga stana u kojem se 
još osjeća da u njemu dugo 
nitko nije boravio. Gospođa 
Milica, supruga protojereja 
Stavrofora poslužila je kavu, ali 
i obveznu (slavonsku) šljivo
vicu. Jer, g. Stavrofor dugo je 
službovao u Slavoniji, u Osi
jeku i Podravskoj Slatini, a u 
Hrvatskoj je od 1965. godine. 
Građanin je Republike Hrvat
ske, a rođen je 1942. u Valje- 
vu. Bogosloviju je završio u 
Prizrenu, u manastiru sv. Arh- 
anđela.

—  Nikada dosad nisam 
boravio niti bio u Dalmaciji, 
obznanio nam je g. Stavrofor, 
pa i more tek sada vidim prvi 
put. Dakle, još se uvijek sna
lazim. Nova sredina, novi pro
stori, novi ljudi, nova situacija 
na koju se moram priviknuti i 
pripremiti. Pripremiti također 
život našim drugim sveštenici- 
ma i vjernicima, naći surad
nike, organizirati se. Ne znam 
još ni koliko vjernika pravo
slavne vjere ima u Šibeniku i 
uopće u Dalmaciji. Inače, ja 
sam zapravo splitski sveštenik 
sa stanom u Šibeniku gdje tek 
treba osposobiti dvor za sta
novanje i pripremiti crkvu Us
penija presvete Bogoro-dice 
za redovito bogoslužje. Za 
sada bogoslužje obavljam u 
crkvi sv. Spasa, a služio sam 
i na Konjevratima u tamošnjoj 
pravoslavnoj crkvi. 7. stude
noga na blagdan sv. Dimitrija. 
Bilo je odaziva vjernika, ali, 
držim, to je tek potetak. Imam 
dosta jx)sla a još sam uvijek 
sdm. Čeka me obilazak naših 
crkvenih objekata na zadar
skome području, što ću učiniti 
uz pomoć ljudi iz Državne 
uprave za zaštitu kulturne i 
prirodne baštine. Objekte u 
Šibeniku tek sam površno po
gledao. Čini se da su u dobru 
stanju. A  je li sve to uvod i za 
dolazak samoga episkopa.
drugo je pitame.

Građani Županije šiben
ske pravoslavne vjere nisu pet 
dugih godina imali uvjete za 
vjerski život, jer im je otišlo 
svećenstvo. Zanimalo nas je 
kakve su sada potrebe i hoće 
li i pravoslavni vjernici uskoro 
imali ono što im i u vjerskome 
pogledu jamči hrvatski Ustav. 
Protojerej kaže kako je i nje
govo mišljenje da se mora 
poraditi na tome da se otvori 
dvor eparhije i crkva Uzne
senja Bogorodice. On se to
me nada već i za pravoslavni 
Božić. Neobično je, međutim, 
što protojerej kaže kako se u 
pravoslavnih vjernika osjeća 
još nekakva rezerva, dista
nca,ali ne i strah glede njihova 
uključivanja u zajednicu nji
hove crkve kako je to u Šibe
niku i ranije bilo. Jer, takve 
rezerviranosti u građana pra

voslavne vjere nema ni na bilo 
kojem drugome području jav
noga i društvenoga života. G. 
Stavrofor će se, reći će nam, 
zalagati da se među ljudima 
širi ljubav. Kroz molitvu, slu
ženje Bogu i dobru među lju
dima koje valja približavati, a 
ne razdvajati. Zato je i trag
ično sve Što nam se dogodilo. 
Ta  stradanja i žrtve, to mater
ijalno i duhovno osiromašen
je. Bilo je drugih metoda za 
rješavanje sporova. Sada sve 
to valja lijeci i uz Božju po
moć. A  o tome će on progov
oriti i svojim vjernicima.

U svojoj dosadašnjoj crk
venoj službi u Slavoniji sadaš
nji »jedini sveštenik u Dalmac
iji« imao je, kaže, dobre od
nose sa đakovačko-srijem- 
skom biskupijom i sa samim 
biskupom msgr. Ćirilom Ko
som kao i sa županom Os- 
ječko-baranjske županije g. 
Branimirom Glavašem. Dobre 
odnose protojerej očekuje i u 
Županiji šibenskoj te se nada 
da će uskoro ostvariti kon
takte i u Šibenskoj županiji. 
Kada je došao u Šibenik pro
tojerej je učinio posjet Ordi
narijatu šibenske biskupije i, 
neformalno, razgovarao s ra
vnateljem biskupije msgr. don 
Antom Ivasom.

Novi šibenski protojerej 
ima i poruku za svoje vjernike 
i za druge ljude dobre volje: to 
je poruka o kršćanskoj lju
bavi, snošljivosti i razumije
vanju za probleme ljudi po 
načelima ekumenzima i slu
ženja Bogu Što je sveta stvar 
za svaku vjersku sredinu.

»Pozivam se, reći će nam 
na kraju protojerej Stavrofor. 
i na visoka kršt^nska istupan
ja pok. biskupa Badurine o 
kojem sam mnogo slušao i 
koji je dao sve od sebe za 
dobrobit svih ljudi i dobro ra
zumio i provodio ono što je 
sveto i što ljude veže, a ne 
ono što ih razdvaja. Nekada 
davno naše su vjere 13 sto
ljeća živjela zajedno. Pa su se 
dvojile. A sada još jednom 
valja krenuti od početka. Ra
ne je teško liječiti ali nam dru- 
goge puta nema. Neka je bog 
s nama«.

Joško ČELAR
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DOBRA PRIUKA ZA TURISTIČKU
Potebna Kommtja Stožernog 

Mažori kupa Hrvatake od- 
tučila je da Šibenik bude stalnim 
domaćinom međunarodnog natje
canja mažonetkmja koje će ae po 
prvi put održati od 20. do 22 lipnja 
iduće godine Tim  povodom pređ- 
atavnici grada Šibenika kc î au ga 
zastupati i u Zagrebu prilikom 
donoienja te odluke —  šime 
Vikano, iibenski dogradonačelnik 
iĆIan Upravnog odbora Domovin
skog oldtimer kluba koji je organ
izator mažoh-kupa. Kaenija Gru- 
bi&ć, direktorica Ureda Tunstićke 
zejednice grada Šibenika, i Ante 
Fakac, pročelnik Ureda za po
morstvo šibenske županije koji je 
postao novim članom Upravnog 
odbora D O K -a , održali su u Šibe
niku konferenciju za novinare 
smatraju6 da je ugoićavanje me
đunarodnog natjecanja mažore- 
tkinja za Šibenik velik dobitak. 
TOsebno za njegovu promidžbu 
Sime Vikario je istaknuo kako je

PROMIDŽBU ŠIBENIKA
Šibenik time dobio jo l jednu me
đunarodnu manifestaciju, uz Međ
unarodni dječji festival, i to u vho 
oštroj konkurenciji velikog broja 
gradova, uz ostalo i Rijeke, Pule. 
Lovrana. Cavtata Natjecao se za 
domaćina i Pnmošten čiji pred
stavnici baš nisu . kako je istaknu
to. izbor Šibenika primili na na
jbolji način Ksenija Grubišić sma
tra da će održavanje međunarod
nog mažori-kupa u Šibeniku um
nogome pridonijeti promociji nje
gova turizma i kulture te da svaka 
takva manifestacija znači i pro
dužavanje sezone. O d boravka 
više od tisuću mažoretkinja i 
ostalih sudionika te manifestacija, 
šibenski tunzam imat će, kazala 
je, i financijsku korist Ta  će se

manifestacija Iskoristiti I za pro
mociju Ljetne orguljaške škole. pa< 
će za njena trajanja biti organ
izirana I dva koncerta njenih po
laznika U Šibeniku će iduće god
ine, istodobno s međunarodnim 
biti održan i mažori-kup Hrvatske.

šim e Vikario je istaknuo i kako 
je konačno otklonjena sumnja u 
regularnost pobjede šibenskih 
mažoretkinja na prošlom držav
nom mažon-kupu koji je održan 
također u Šibeniku. Snimku s 
natjecanja pregledalo je 20 su
daca, među njima i pet internac
ionalnih, i svi su osim jednog oc
ijenili da je nastup Šibenčanki bio 
najbolji, čime su opovrgnute tvrd
nje zagrebačkog mažori-kluba o 
namještanju izbora. D .FER IĆ

V OKUUZMOJI SiBiMSKOe OeUNKA JtUmi MKUtrSKE

NUIŽEVNA VEČER POEVEČENA POIM OJ 
NOBEIOVN WISUWISZVIIIBORSKIU

U oreanizacsi Ogranka Matioe hr
vatske u Šibeniku je održana 
krjjiževna večer posvećena po- 
Ijikoi pjesnikiryi Wislawi Szymborsko|, 

dobitnici ovogodišnje Nobelove nagra
de za krijiževnost O  r v ^ o m  životu i 
^arilaStvu govorio je Pero MioC. koji 
je na hnratski jezik i joreveo nekoliko 
pjesama te pohske nobelovke, a Šiben
ska Poljakinia Elizabeta Opačić pjesme 
je čitala u izvorniku

Wislawa Szymborska rođena je 2 
ožujka 1923 godine u Prowenl —  
Bninu. krši Pozrtja Studirala je poionit- 
tiku i sodologiju u Krakovu. gdje i 
danas živi Prve pjesme objavila je u 
tamošnjim novinama 194S godine, a 
prva zbirka pjesama »Zašto živimo« 
tiskana je 19S2 Do danas je objavila 
desetak zbirki od kojih su mnoge 
doživjele više izdarjja. Sto se na po
ljskom

književnom tržištu ne d o g ^ a  čes
to Pjesničku prepoznatljivost i reputac

iju donose joj zbirke »PSarjja postavlje
na sebi« (1954) i »Oozivanie Jetjja« 
(1957) Potom slijede zbirke »S o l« 
(1962). »Sto  radosti« (1967). »Svaki 
slučau« (1972). te iste godine izdana 
»Velika brpjka«. a 1986 objavljena je 
krtjiga »Ljudi na mostu«, jedna od 
n j^ ih  najpopulam^ih zbirki p o e z ^  do 
danas

Szymborska je objavila i dvije zbi
rke feljtona pod nazivom »Neobvezatno 
štivo« Svi ti fe^oni odnose se na neku 
knjigu ili štivo koje bi pjesnikinja pro6- 
tala. bik} da je riječ o nekoj monografiji, 
tunstičkom vodiču, pnručniku, knji
ževnoj povesti, psihološkim i filozof-. 
skim raspravama itd

Z »  poeziju Wislawe Szymborske. 
kritičan kažu kako je na spretnoj sredini 
između pnstupa^osP i intelektuatnosti 
U  svojoj zemlji ona je vrlo popularna i 
omiljena, što nimalo ne čudi, jer je u 
poeziji, kako je istaknuo poznati hrvat

ski polanist Zdravko Malić, vidljiva au
toričina ruka pomirbenog surazumi- 
jevanja ispružena spram čitaoca

Nakon Marije Curie. Szymborska 
je druga Po^akinja koja je ovjenčana 
Nobelovom nagradom To  će svakako 
pobuditi zanimanje za njenu poez^u i 
hrvatske književne javnosti, no prije 
svega prevoditelja A  mak korak za 
ljubitelje poezije u šibenkru učinio je 
upravo Ogranak Matice hrvatske or- 
ganiziraju6 književnu večer posvećenu 
OVOJ 73^odišrijpj poljskoj nobelovki 

M .L.

IZLOŽBA

Sv. Vlaho (1996.)

U Galeriji sv. Krševana u Šibe
niku otvorena je Izložba slika aka
demskog slikara Mile Skračića. 
Riječ je 0 slikama iz dvaju novijih 
Skračićevih ciklusa. Jadranskog 
pollptiha I Sakralnog ciklusa.

Slike objedinjene u ciklusu Ja
dranski pollptih nastale su po mo
tivima staiih gradova Šibenika, 
Splita, Trogira, Dubrovnika, Ko
rčule. Murtera, 2^dra, Senja i 
Pule, I to na način da Ih slikar kao 
zavjetnu maketu stavlja u ruke 
zaštitnika grada III Ih slika po pred
lošku stanh gravura.

Uz ove vedute gradova hrvat
skog Jadrana Izložene su i Sk- 
račićeve slike s biblijskim motivi
ma I prizonma uglavnom iz Kristo
va života. No, Skračić nije sakralni 
slikar novijeg razdoblja koji fa
vorizira sakralnost. kako to kaže 
Josip Dej}olo. Riječ je o motivima 
koji su slikani slobodno I moderno,
I u koje, kao uostalom I u slike iz 
ciklusa Jadranski pollptih, svojim 
pozlaćenim pozadinama i svo
dovima Skračić unosi mističnost

BIBLIJSKI 
MOTIVI I 
JADRANSKI 
GRADOVI 
NA
PLATNIMA 

M IL E SK R A Č IO l
bizantskih ikona.

Mile Skračić rođen je 30, 10. 
1933. u Murteru. Diplomirao je na 
zanebaćkpj Akademiji likovnih 
umjetnosti u klasi profesora Šime 
Perića. Sudjelovao je na pedese
tak samostalnih Izložaba, te na 
brojnim skupnim izložbama u ze
mlji i inozemstvu. Dobitnik je i 
mnogih uglednih likovnih nagrda, 
a djela mu se nalaze u muzejima, 
galerijama i privatnim zbirkama u 
zemlji i inozemstvu. O  stvaralašta- 
vu ovog slikara i njegovom mjestu 
u hrvatskom slikarstvu Josip De- 
polo je u katalogu izložbe J ^ r a n - 
skl pollptih između ostalog na
pisao: »Djelo slikara Mile Skračića 
čvrsta je i neraskidiva karika u 
obnovi hrvatske figuracije. Rekao 
bih s pouzdanjem —  povijesna 
karika. Ova je, nažalost, činjenica 
i prečesto zanemarena zbog Isk
ljučivosti one kritike koja je prihva
tila avangardne trendove kao jed
inu povijesnu mogučnost naših 
dana.*

M. L.

KOGOZKKA

NAnUPKlAPE 
»KOPAM« U BJELOVARU

Na poziv K U D -a  »Graničar« i tamburaške skupine »Štefanjska 
zvona« u Bjelovaru je prošlog vikenda boravila klapa »Kopara«. 
Prigodom obilježavanja 770. obljetnice grada Čazm e »Kopara« je 
imala dva nastupa i to u Muzeju grada Bjelovara prigodom otvaranja 
etnografske izložbe, te kod prezentacije babića »Vinarije« Šibenik. U 
fazgovorima s predstavnicima Čazm e sudjelovao je Vlado Županović, 
dopredsjednik Općinskog vijeća i član Turističke zajednice, a razgo
varalo se 0 uspostavljanju autobusne linije između Čazm e i Rogoznice. 
Organizaciju ovog nastupa pomogli su Turistička zajednica i Općinsko 
poglavarstvo Primoštena. S . P .
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željezo još toplo od sunca. Od 
dodira odavno nije. Kucalo na skra- 
dinsklm vratima, još je tu u glavnoj 
ulici. Ima još samo jedno u gradu, 
I nigdje i nikada više. Svinuto je 
nježno u obliku lire i priziva otkucaje 
iz prošloga vijeka kada je kucanje 
kucala bilo najjači zvuk što se razl- 
ijegao otmjenom skradinskom uli
com, sjajnom od kamena, uz šuš- 
tanje krinolina, u pratnji elegantnih 
frakova, uz treperavo svjetlo pe
trolejskih fenjera.

Žanijemilo je staro kucalo i 
umorno utisnulo trag u borovini oro
nulih vratnica. Željezo je još toplo 
od sunca. O d dodira odavno nije.

Ivo S P R U A N
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UZ KAVU

LEGENDA KAZUJE DA SE NA VIJEST O  KREŠIMIROVOJ SMRTI »CIJELA HRVATSKA U, C R N O  ZAVILA« I DA JE PUČANSTVO IZ 
NAJUDAUENIJIH SELA KRAUEVINE HITALO DA SE POKLONI VLADARU KOJI »BI POLOŽEN U KOVČEG O D  SUHA ZLATA I UKRAŠEN

DRAGIM KAMENJEM«

Daleka prošlost hrvat
skog naroda bogata Je Izu
zetno značajnim  događaji
ma, a trag do njih —  skri
ven m aglom  stoljeća pre
punih nesreća I ratovanja 
—  vodi kroz povijesne d o 
kumente I legende što se 
do danas ušćuvaše. A  što 
se neke od legendi ne p o d - 

 ̂ udaraju u svem u s povijes
nim podacim a, to je sasm a 
razum ljivo, jer su naraštaji 
uljepšavali izvorno pripovi
jedanje

Legenda o crnom vitezu na 
bijelu konju

Na šibensko-biogradskom  pod
ručju i u selima sjeverne Dalmacije 
sačuvana je dirljiva legenda o kralju 
Petru Krailmiru IV. Ta  legenda ka
zuje da se na vijest o KrailmIrovoJ 
amrti »cijela Hrvatska u crno zavi
la- i da je pučanstvo iz najudaljeni
jih sela kraljevine hitalo da se po
kloni vladaru koji »bt položen u kov
čeg od suha zlata, ukrašen dragim

kamenjem« i potom pokopan u ka
tedrali Sv. Marija u Biogradu. G odi
ne su prolazile, kazuje legenda, 
grad I katedrala su srušeni (9. trav
nja 1126. godine), ali iz poštovanja 
spram mrtvome kralju nitko pod ru
ševinama nije tražio zlatni kovčeg. 
A  o samoj propasti nekad kraljev
skoga grada Biograda legenda pri
ča da su ga Mlečani na prijevaru 
zauzeli i »grad na sve četiri strane 
zapalili«. U kraljevskom dvoru osta
la je, kaže priča, samo banica, ali 
kad od gustog dima više u njemu 
nije mogla opstati, obuče svileno 
ruho, izađe na vrata dvora i tu je, da 
živa u ruke neprijatelja ne dopadne 
—  mačem probode crni vitez na bi
jelom konju. I. nastavlja legenda, 
svake godine na dan razaranja B I - . 
ograda »izlazi crni vitez na bijelom 
konju iz mora pokraj gornje grad
ske kule (koju narod naziva Ja
zom), obiđe čitav grad i dođe do 
pred kraljevske dvore. Tu  se triput

okrene I vrati natrag, u more, tužan 
što nema stare slave i dvora kralja 
Krešimira«. Tako kazuje legenda. 
Međutim, Ferdo Šlilć u svojem 
»Pregledu povijesti hrvatskoga na
roda« piše da Krešimir »b e z sum 
nje bijaše okrunjen za kralja, ali nije 
znano gdje se taj važni čin zbio, 
premda je najvjerojatnije da je to 
bilo u Biogradu«. Istodobno, F. Šl- 
šlć navodi da je Petar Krešimir IV. 
umro u prvoj polovini 1075. godine 
i da je sahranjen u atriju crkve Sv. 
Stjepana kod Klisa, gdje mu je po
čivao i otac Stjepan. »A  sarkofag 
najmoćnijeg vladara Hrvatska, Pet
ra Krešimira IV, slavnog i po tome 
što je sjedinio Dalmaciju s Hrvat
skom, stajaše na tom mjestu još 
u 13. stoljeću«.

Kako su Dubrovčani »trčali 
prsten«

Glasovita SInjaka alka koja je, 
kao višteko natjecanje, ustanovlje-

POVIJESNE IZVORNICE I ODREDNICE

HRVA1SKA DRŽAVA
OD JADRANA
DO ZVIRNIKAI

ODMEIUKE 
DO UŠĆA RAŠE

Pstar Krešimir IV. (1058. -  1075.), kao sin
kralja Stjepana, nosi Ime svoga djeda, kralja 
Krešimira III. CInl se da je došao na
prijestolje kao zreo muž. Umro je u prvoj 
polovici 1075. godine I sahranjen je u atriju 
crkve sv. Stjepana kod Klisa, gdje mu je 
počivao I otac Stjepan I. Još u XIII. stoljeću 
stajaše mu sarkofag na mjestu. Petar 
Krs^imlr IV. najmoćniji je hrvatski vladar. 
Njega Ide slova što je sjedinio Dalmaciju s 
Hrvatskom

K ao sin kralja Stjepana, Petar Krešimir IV. (1058 
—  1075) nosi ime svoga djeda, kralja Krešimira III. 
Čini se da je došao na prijestolje kao zreo muž. 

S  porodicom zadarskih Madijevaca, svojim rođacima, bi- 
j a ^  u veoma dobrim vezama, jer vidimo gdje čiku, unu
ku priora 1 prokonzula Madija, naziva svojom »sestrom «. 
Bez sumnje bijaše okrunjen za kralja, ali nije znano gdje 
se taj važni čin zbio, premda je najvjerojatnije da Je to bi
lo u Biogradu, gdje su se tada nalazili kraljevski dvor, 
biskup i gradski prior. Kad je bio na vrhuncu moći grani
ce države Hrvata mogle bi se odrediti ovako: Polazeći 
obalom Neretve, ona je tekla planinama što dijele vode 
Jadranskog mora od savskih pritoka do gornje Drine, 
a zatim tijekom rijeke do blizu Zvornika, gdje je zakretala 
na zapad sve do ušća Spreče u Bosnu, koja je polazila 
do njezina ušća u Savu; odavle tekla je granica otprilike 
pravcem kraj današnjeg Đakova do Drave, koju je hvata
la oko današnjega Đakova do Drave, koju je hvatala oko 
današnjega Donjeg Miholjca, a zatim je njome polazila 
na zapad, gdje je otprilike —  ostavivši je —  bila granica 
spram Kranjskoj I Koruškoj marki ista kao što je danas 
prema Sloveniji, samo je kraj oko današnje južnokran- 
jske Metlike pripadao Hrvatskoj. O d  izvora Kupe granica 
se spuštala prema Jadranskom moru. zahvaćajući još 
i đlo Istre, te je kod ušća Raše silazila na obalu. Svi oto
ci. od Cresa I Krka do Visa. pripadahu također hrvatskoj 
državi —  kazuje Ferdo Sišić u svom djeiu »Pregled povi
jesti hrvatskoga naroda«.

na 1715. godine na počast I diku 
hrabrim sinovima SInjaka krajina 
što su u kolovozu te godine listom 
potukli nadm oćne osmanlijske na
padače, nije u davnini bila I jedino 
mjesto gdje su se mladići ogledali 
u vještini »skidanja alke«. Naime, 
u dubrovačkom  arhivu prof. Mlllvoj 
Petković našao je spis iz kojega se 
vidi da su Dubrovčani »trčali 
prsten« čak daleke 1383. godine.

Dirljiva predaja a vllingradu
spisi kazuju da su se mladići koji bi 
»pogodili prsten« darivali poslije 
svakog pogotka (no takvih je, kazu
ju požutjeli spisi, bilo malo), a ako 
bi blagajnik, a tu je dužnost obav
ljao ugledniji građanin, zaboravio 
da pobjedniku uruči nagradu, bivao 
je kažnjen sa pet perpera. Da je ig
ra »trčati prsten« bila doista popu
larna, svjedoči I zapis iz »Knjige 
tužbi« s dubrovačkog kneževa dvo
ra. Tu , naime, doznajemo da se alka 
trčala i u Prištini (tamo je postojala 
dubrovaka trgovačka kolonija), 
a zanimljiv događaj zbio se 26. pro
sinca 1 4 ^ .  godine. Na prištinskom 
»potocištu« (trkaćoj stazi) u vještini 
»trčanja prstena« ogledalo se neko
liko dubrovačkih plemića. Zbog ne
kakve sitnice izbila je svađa, pa je 
jedan dubrovački vlastelin nekom 
Baraninu —  odsjekao nos. No, oči
to je da su hrabri Slnjanl imali po
najviše razloga (i prava) održati al
ku i da i današnje naraštaje podsje
ćaju na časno djelo svojih predaka 
koji su vlastitim životima branili za - 
vitej i slobodu.

Nedaleko od manastira Aranđe-

lovac, na desnoj obali slikovitog ka
njona Krka (temelje tog manastira 
udarila je žena Mladena Šubića 
—  Jelena, sestra srpskoga cara 
Dušana), na stijeni što se diže iz 
vode vide se ostaci nekad tvrdog 
Bogočina, grada u posjedu velika
ša Martinušića I Bogatića, a nad ri
jekom Krkom sagradio je prekras
ne dvore za sina jedinca Bogdana 
i njegovu zaručnicu prelijepu Mllje- 
vu iz Ključa, kćerku kneza Doma
goja I kneginje Čika —  ponosni 
otac. Kad je došlo vrijeme svadbi, 
pođoše svatovi iz mladina doma, ali 
kad su se približili Bogočinu, iz 
Krke se digao golemi zmaj 1 odnio 
Miljevu u jezero kod Brtjana. Mla
doženja Bogdan pohita s najhrabri
jima da raskine stijenu u kojoj je 
čamila njegova Mlljava, ali opet do
đe zmaj, zgrabi Bogdana, povuče 
ga u rijeku I utopi. Tada tužni otac 
Bogoja Bogatlč razdijeli svoje go
lemo bogatstvo velikašima i siroti
nji, sagradi manastir Arbandelovac, 
da kaluderi mole za nestalog sina, 
a nešto podalje, uz rijeku, sagradi 
kule i u njih zazida svoje kćerke bli
zanke da nariču za bratom Bogda
nom. Zatim je Bogojo porušio svoj 
stolni grad Bogočin, otišao u svijet
bez traga, dok je tužna Mlljevlna 

Čikmajka Cika sagradila čvrstu kulu 
prema Ključu (čiji ostaci i danas 
postoje). O d  toga doba pučanstvo 
srušeni Bogočin naziva Vilingra- 
dom , a rječicu ispod Ključa —  Č>- 
kolom.

^ I p r e m lo :  
Đ u ro  BEĆIR

KAKO ODAGNATI 
„»GRAMATIČKO- 
Q-$TIUSTICKE VJEŽBE«?
AJ(o se stvar (Hiti događanje) hoće smjestiti gdje 
joj, zapravo, i jest mjesto - onda bi, nazbiij, bilo 
posebice zanimljivo saznati zarad čega to 70Ž 
niti jednom  nismo zamijetili da  je  netko, u ovim 
našim šibenskim odrednicama, priredio zborište 
za  tisak, krugova! i dalekovidnicu

A. Ouburirm: Patar Krešimir IV. <Snlmlo: Radovan QOQER)

N e prođe, da tako naznačim o, 
ni deset dana a da neka ud
ruga, Ili politička stranka, ili 

neki ravnatelj, ili netko od du žn os
nika aktualne vlasti ne organizira 
konferenciju za  štampu. Sad, hoće 
II je on (Ili, m ožda, njegova služba) 
organizirati, upriličiti, ili, m ožda, 
prirediti I nije —  m ožem o se s o g 
radom  složiti —  toliko važno, zbi
lja je m nogo važnije, značajnije 
I probitačnije što će se (kako 
I o čem u, dabom e) razglabati na 
tom  javnom  zborištu. Tako, dakle. 
M eđutim , ako se stvar (Hiti doga
đanje) hoće smjestiti gdje joj, za 
pravo, I jest m jesto —  onda bi, na
zbiij, bilo posebice zanimljivo saz
nati zarad čega to još NITI J E D 
N O M  nismo posebice zamijetili da 
je netko priredio zborište za tisak, 
krugoval 1 dalekovidnicu. Kao da 
su Im takva Iskazanja sasm a ne
poznata. A ko  su Im neznana 

neka bude barem  djelom ično 
oprošteno, ali nije naodmet nazna
čiti da je bilo dana kada se I te ka
ko zagledavalo u one koji su Imali 
(budi to uvjetno shvaćeno I prihva
ćen o!) hrabrosti da u nekoj tisko
vini rabe »tam o nekakve I zna se

koje i kakve« —  ustroje, čimbeni
ke, slikopise, odaslanstva, ili, m ož
da, izvlastbe. A  danas se događaju 
(hoćem o izreći slušaju) monolozi 
i dijalozi u kojima dojučerašnji sra- 
mitelji hrvatskog jezika uvelike ra
be ono već »poslovično« —  »gle- 
de « i »u  svezi«. Ali tko za to mari 
(a m nogi aktualni »vlastodršci« 
bogm e da za to i ne znaju!). Pa se 
onda događa (jer se i ranije zbiva
lo) da Iz Šibenika prema Zagrebu 
(ali I »bijelom  svijetu«) »putuju« 
službeni spisi i dopisi u kojima ne 
smeta, primjerice, toliko televizija 
III štampa, ali oči (a kad se naglas 
čita i UŠI) —  a počesto I dušu

—  bodu osnovnoškolske »gram a- 
tlčko-stllistlčke vježbe«. Uostalom, 
Šibenik —  premda se o tome svo
jedobno razgovaralo —  nikada 
u svojim servisnim službama Vlasti 
nije zapošljavao fakultetski izuče- 
nog jezikoslovca. Nama se čini da 
bi aktualni obnašatelji vlasti u Ž u 
paniji I Gradu dobro uradili ako bi 
naznačeni Izričaj —  konačno sta
vili (Hiti postavili) barem u okrajak 
svog svakodnevnog —  ne velimo 
ni malo lagodnog —  posla.aaa

\

\
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KREĆE I Š K O U  
NOGOMETA

IMk«Ko I« kon»tatac()« o
Dadu kvalitatc t intamaa u tupanijakoj 
hgi maloga nogomata fbog »odlaaka« 
Pnmo««r>a t Croati# i)t Parkovića u vUl 
tang - drugu brvataku ligu Koliko ča. 
pak. r^ihova kvalilata iakočiti u novom 
diultvu pokazat ča utakmica ko|a al- 
|ada (prva, 4zmađu Croati)a I aplitakog 
Jadropiova vač ja zavrtana dok čitata 
ovai takat) A vaća au ambicije Patko* 
vl6wa. ih ib om giaamja latiču - ava ae 
avoda na onu »bit čamo prvao«

Sigurno au. međutim, u pravu kad 
kaiu da au najbolia uatrpjen malo- 
nogomatni klub u Županji tibanakoj I 
na namjeravaju ae zauataviti na ma
lome »balunu«

—  U tijeku ja oanivanje akupina 
mladih nogomatata tto bi zapravo bio 
prapočetA velAog nogometa u Perko- 
viCu Jaano nam ja. naime, da au 
temelji avega u radu a djecom Uvjeta 
amo već kotiko-toliko pn^m ili, razgo
varah amo a čelnicima HNK Šibenik 
(izuzetno pozitivan dojam oatavio je 
ditaktor Plenča) o atručnoj pomo6 u 
radu a djecom, tako da Ivica Ninič u 
svoja slobodno vrijeme radi s velikim 
brpjem c^ece. vite ih ja od SO već sada 
—  kazuje čelnik Croatie Milan Mrdeta

Sve je to dokaz da ae u Perkoviću 
miali ozbiljno, na duge staze čak je i 
otvaranje stadiona za male sjx>rtove 
vrlo blizu Netto se dodute kasnilo, joi 
nisu kompletirani prateći sadržaji tto 
neće smetati daljnjoj popularizaciji 
sporta, posebno (malog) nogometa u 
ovom kraju golje au. 6ni ae. kao rijetko 
gdje shvatili da njje problem u ne
dostatku novca (novca imat) već u 
glavama, odnosno shvaćanjima nekih 
stvan Joi kad bi malonogometaii us
pjeli do Prve lige

IZ  Š K O L E  K O Š A R K E  
S K O K  Š U T

itUtt'll' Ruka ruku m ije
Kao tto ae na tako davni funcutsKI okrugli 

atol »Spasim o ilbanaku mušku kotarku« na 
trenutke pretvarao u raspravu o ukupnoj 
problematici šibenskog športa, tako je Jed
nake dimenzije poprimala i druga sjednica 
Kriznog stožera H N K  Šibenik I na trenutke 
se gotovo vjerodostojnom činila lanjska tvrd
nja doministra Josipa Jurasa. koji Je kazao 
»kako u šibenskom gospodarstvu, ipak, ima 
dovoljno sredstava za Šport, ali da ih neki ne 
znaju uzetia

Vodu su na Jurasov mlin navodili Ivo 
Šinko, direktor Jadranske banke, i Petar 
Škender, direktor Tvornice lakih metala, te
zom »kako ruka ruku m ije«. Ili. da bi se u 
zatvorenom (šibenskom) krugu interesa naš
lo sredstava i za Šport i za kulturu, za što 
građani Šibenika i Županije pokazuju »v je 
čno« zanimanje Istomišljenika su našli u 
Stipi Plenči, direktonj šibenskog nogomet
nog prvoligaša, koji, također, drži »kako Je 
prošlo vnjeme bespovratneg danvanja. več 
da se u svemu mora nači zajednički interes«.

Makar smo mi tisućama milja daleko od 
San Sira i Old Traforda. vnjedi naglasiti i 
istinu koja se trenutno provlači na svjetskim 
uspoiednicama. a koja govon »kako Je 
nogomet trenutno prvi svjetski biznis« Ili. 
moramo se pnvikavati na nove putove i 
metode, koje su već našle plodno tlo u dijelu 
hrvatskih prvoligaša Naime, dio imućnih ljudi 
ulaže u igrače, za  koje vjeruje da će sutra 
imati visoku cijenu na tržištu, u čemu nalaze

opipljiv Interes I spomenuti biznismeni, i 
igrači i klubovi Javna Je tajna o zagrebačkim 
obrtnicima I menadžerima koji su »kupili« 
nekolicinu prvotimaca Zagreba 1 Hrvatskog 
dragovoljca. Tko  če I koliko, primjerice, sve 
zaraditi od transfera Dragana Vukoja, koga 
Je Dragovoljac platio sto tisuća maraka, a 
sada mu Je cijena dva i pol milijuna maraka. 
A  pitajte vodstvo Šibenika koliko su dobili za 
osam igrača koji su Šubičevac napustili 
minulog ljeta?l

MIR Je gotovo Jednako kao novac u ovom 
trenutku potreban vaterpolistima Solarisa. S 
previše Je em ooja doživljen poraz s Jugom . 
Subotnji derbi s Jadranom  m ože donijeti 
raspoloženje suprotna naboja. Ili. očito Je, i 
prema rezultatima kup-utakmica, kako te  
ova vaterpolska sezona donositi brojna izne
nađenja. koja su zapravo »iznenađenja«. 
Može Ii u toj »ludnici« Dragan Matutinović 
naći m om čad i igru koja če imati toliko 
potrebne odlike stabilnosti? T o  Je pitanje na 
koje strpljivo valja tražiti odgovor. Zapravo 
osnovna Je dvojba kod iskusnog stručnjaka, 
da Ii među igračima koji su jedan drugom e 
do uha ipak izdvojiti udarnu skupinu ili, pak, 
optimalno konstiti klupu?!

U  sudaru s Dubrovčanima Renato V rbi6ć 
Je djelovao isuviše usamljeno. Ne samo na 
dva metra, već još više u smislu kvalitete. 
Vrijeme Je da mu se netko pnbliži. Po učinku 
i stilu igre. Jer ni Renato nije svemoćan.
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Mladi košarkaši škole košarke 
»Skok šut« gostovali su u Zadru kod 
vršnjaka iz Škole zadarskog košar
kaškog saveza Potpuno ispunjen auto- 
tMS mladih šibenskih nada, od najm
lađeg Luke Mijalića (tek mu je šest 
godina) do najstarije djevojčice Djane 
Luše (14 godina) dobro su se zabavili 
u sportskom centru u Jazinama gdje su 
odiigrali četiri utakmice u različitim uz- 
rasnim kategorijama Rezultati su slje
deći.

—  stariji dječaci izgubili su od svo
jih zadarskih vršnjaka, bilo je 42 56,

—  mlađi dječaa pobijedili su Za
drana 46:42,

—  starjje djevojčice nadigrale su 
svoje suparnice sa 53 47,

—  mlađe djevojčice izgubile su od 
svojih vršnjakinja, rezultat je bio 31 43

Dobro ispunjeno gledalište (ug
lavnom roditelja djece iz Zadra) još 
jednom je posvjedočilo kako su Šibenik 
i Zadar, kolijevke, točnije inkubatori 
mladih talenata Tako ć«mo izdvojiti od 
starjih dječaka Danijela Papka (11 
godina),a od starijih djevojčica je neko
liko imena za koje će se još ćuti To su 
Neda Lokas, Tina Periša, Josipa Penič, 
Ana Zoričić. Meri Mišura, Ivana Zon- 
ca Među mlađim dječaama domini
rao je Marko Peran kao organizator 
igre, a veliki talent iskazala je i Valen
tina Gulin (10 godina) iz sastava mlađih 
djevojčica

Hoće li Josip Slam ić-Pnm o. postolar po 
zanimanju, tehniko Ž K K  i oružar H N K  Šibenik, 
u Croatiju?! Ipak ne u onu zagrebačku, već tu 
blizu, u Perković Uvjerili smo se da mu čelni 
ljudi malonogometnog kluba iz Perkovića nude 
»mjesto u stručnom stožeru«. Nude ga »svom e 
čovjeku«, susjedu, koji poveće iz petnaestak

kilometara od Perkovića udaljenih LJubostinJa 
—  Najprije vas moram pogledati probv 

Jadropiova. Za m ene Je igra »četiri plus Jedan« 
nepoznanica koja »u zga ja « atletičare, a ne 
majstore baluna. Ipak. ako Je tu i Fish (T in o  
Jelovčić), onda bi se moglo ... -  uzvratio Je na 
ponudu Primo.

ZAJEDNICA ŠPORTSKIH UDRUGA GRADA ŠIBENIKA

BIRAMO ŠPORTAŠA GODINE
Odlukom Izvršnog odbora Zajednice šport

skih udruga Grada Šibenika od 14. studenog 
1996. godine Zajednica Je krenula u izbor najus
pješnijih i najboljih športašica, športaša, ženskih 
ekipa, muških ekipa i trenera za 1996 godinu.

Glasovanje će se obaviti na dva načina: 
glasačkim kuponima u »Šibenskom  listu« i glas
ovanjem športskih klubova s područja grada 
Šibenika

Komisija za izbor najuspješnijih, formirana 
od Zajednice, prebrojavanjem glasova 23. pros
inca 1996 godine objavit te  službene rezultate.

NONINACIJA ZAJEDNICE:
G l a s a C k l  k u p o n

Glasovanje započinje 23. studenog 1996. 
trajat će zaključno do 19. prosinca 1996. godine 

Svečanost proglašenja najboljih bit će na
knadno utvrđena.

O d  predloženih kandidata ispravan Je gla
sački kupon na kojem će se zaokružiti samo 
Jedan kandidat u koloni (športašica, športaš 
ženska ekipa, muška ekipa i trener). Izvan 
nominacije Zajednice ne m ože se glasovati.

Ispunjene kupone u zatvorenoj kuverti slati 
na adresu:

Zajednica športskih udruga Grada Šibenika 
»Komisija za izbor«
Miminac 15 
22000 Š IB E N IK

P R E D S J E D N IK  Z A J E D N IC E

BR« S P O R TA Š IC A

oordana Komadina 
k n k a r k a —
Vanaa 
Baranpvlć 
K o š a r ic a

ŠPO RTAŠ

Renato Vrbicić 
vaterpolo

Vedran JakSić 
body-buildlng

Nlves BeraC j 
karate i
l a r T J a r f a
Birlntae-kwon-do
Neda Barlć 
kuglanje
Maja Milutin 
plivanje
Danica Prlgan 
karate Slben
Paola Juklca 
pXlvan.1e

Andrija Komadint 
vaterpolo
Sline Pocrnja 
biciklizam
Mile Petkovlć 
nogomet_____
Igor Brdar 
košarka
Danijel Oojanovi 
karate
Ivica Vlalć veslan.le__

Ženska £kipa
Košarkaški klub 

"Šibenik"
Odbojkaški klub 

"Šibenik"
plivački klub 

"Šibenik"

m uSka ekipa
Street Bali ekipa 
"Idemo dalje"

HNK "Šibenik"
Vaterpolski klub 

"Solaris"
JedriliCarsko 
društvo "Val"
KuglaCki klub 

"Šibenik"
Tae-kwon-do klub 

"Solaris"
Karate klub

"08"it"____
Teniski klub 
___"Subićevac"

Plivački klub 
"Šibenik"

Teniski klub
"Subićevac"

Biciklistički klub 
"Šibenik"

Veslački klub 
"Krka"

B o ć a r s k i  k l u b  
"Solaris"

TRENER
Vedran Jakšlc 
body-bulldlng
Danko Jerković 
vaterpolo
Predrag Jokić 
biciklizam
Nino Jelavic 
košarka
Ivan Mlkelić 
nogomet____
Dario Mihaljević 
tae-kwon-do

Tvrtko PaSallć 
karate "Osvit"

Evil Lemac 
ron.lenle

K O Š A R K A  (Ž ), 9 koloA-1  lige: Šibenik 
Jabuka 103 69 (60 33) Dvorana na 

Baldekinu. Gledatelja 300. Suci: Vedran 
Frakin i D avor M odrić (oba iz Zadra). 

Š IB EN IK . M. Vukićević, P e šić2 0 , Bulat 
Nakić 2, B. Vukićeć 2, štampalija 2, 

Škegro 11, Brkić 6, Baranović 20, Longin 
23, Kom adina 15, Trener: D ražen Brajko- 
vić.

Slobodna bacanja (Šibenik): 10-14 
(7 1 % ). O sobne greške: 20. Ukupan šut iz 
igre: 43-68 (6 3 % ), Tri poena; 7 -9  (7 8 % ), 

Josip Slam ić-Prim o, tehniko Ž K K  Šibe
nik. —  Rutinska, sigurna jsobjeda koja Je 
bila očekivana. Tre b a  se sada okrenuti 
narednim trima vrlo teškim utakmicama 
koje dolaze, i dobiti ih, ako mislimo zadržati 
priključak na vrhu.

Ljestvica. 4, Šibenik 9 6 3 708:589 15 
10. kolo: Drava Visual —  Šibenik (sub

ota, 23, studenoga, Osijek, dvorana Zrnje- 
vac u 17 sati)

V A T E R P O L O , 5, kolo Prve lige: Solaris 
—  Ju g  7:8 (1:2, 2:2, 2:2, 2 :2) Bazen hotela 

Ivan« u Solarisu. Gledatelja 800. Suci: 
Željko Klarić i Mlađan Prvan (obojica iz 
Splita).

S O L A R IS : Perčinić, Kom adina 1, T u -  
cak, Gulin 1, Šupe 2, Rn. Vrbifić, Gligić, E, 
Brkić, Vogel, Vlahović, Ronćević, Sugar, 
Rt. Vrbićić 3, D. Brkić. Trener: Dragan 
Matutinović.

Isključenja (Solaris): 6. Realizacija 
igraća više: 3-9 (3 3 % ).

Nikica Gulin, igrač Solarisa: —  Izgubili 
smo na neshvatljiv način, ali bolje Je smiriti 
loptu. Sezona Je duga, bit će bolje.

N O G O M E T , 12. kolo Prve A  lige: Hrvat
ski dragovoljac —

Šibenik 4:3 (3:1).
Petrinja —  Gradski stadion. Gledatelja 

500. Sudac: Miro Marijanović (Osijek).
Š IB E N IK : Jurjev, Petković, Šupe (cxl 

26. Banđen), Bilić, Bulat, Aiilović, Bogdan, 
Karabeg, Tom ić, Matulić, Filipović (od 46. 
Bobanović). T re n e r  Vinko Begović.

Strijelac za  Šibenik: Bogdan u 9. minuti. 
Žuti karton: Aiilović.

Vinko Begović, trener Šibenika: —  
Nažalost, primali sm o golove točno onako, 
kao što sam upozoravao igraće. U  to se 
uklopio i loš dan Jurjeva. I puno toga. 
Putovali sm o osobnim kolima. Igrali bez 
Murigija, Ivice, Grdiča i Živkovića. S  toliko 
problema da Još boli glava od njih.

TABUCA
1. Croatt« 12 10 1 1 3S:12 31
2. HB|duk 12 • 2 1 2t: 6 29
S. Hr. drwgovol|sc 12 0 S 1 2i:14 ZS
4.Za9T«6 12 • 4 2 20fl3 22
S.O«i)«k 12 s 2 5 1S;14 17
CVanek« 12 s 2 5 17:1i 17
7. Saga ta 12 3 7 2 1S:13 15
S-Rgaka 12 4 4 4 14:13 15
•.Madot 127 12 4 4 4 1S:15 10

laCtbaHa 12 S 0 7 15:24 15
ll.Sibardk 12 3 4 S 1:15 13
12. MOTonIa 12 3 2 7 •OS 11
12. Zadarkomarc 12 2 4 f 14:22 10
14. latra 12 2 4 • 10:1t 10
1S.OrHanl 12 1 7 4 12:22 10
1$. Miar 12 1 2 • SđS 5
RASPORED 12. kola (24. atudanoga): CibaUa
—  HrvvtskI dr«90vol)«e. —  Mtedo«t 127.
ZadartomGTc Rl)«ka, lnk«r —  Hajduk, Zagrab
—  Croatla. latra ~  Maraonia, Ort|ant —  Vartaks
I šlbanlk —  0»H#k.______

13, kolo: Šibenik —  Osijek (nedjelja, 
24. studenoga, Šubičevac u 13.30 sati) 

K U G L A N J E  (Ž ), 6 kolo Prve lige: Š ibe
nik —  E N D I Tekstilac 3:5.

Kuglana Šubičevac. Gledatelja 100. 
Rezultati —  ukupno: Šibenik —  E N D I Te k 
stilac 0:2 (2905:2959), pojedinačno; MIškić
—  Selimović 0:1 (4 6 1 :503), Barić —  Dukić 
1:0 (503:482), Golubović —  Bukovac 1:0 
(508:466), Lokas —  Štefančić 0:1 
(494:510), Antić —  Krištof 0:1 (458:526), 
Jurković —  Tom ljanović 1:0 (481:472).

Boško Kerić, trener kuglačica Šibenika;
—  Opet smo imali velikih oscilacija u igri i 
to je razlog porazu. Posebno se to odnosi 
na Vilmu Miškić, a kad sam već pripremio 
zamjenu za Blanku Antić, ona Je nešto 
popravila učinak, potom opet popustila.

Ljestvica; 12. Šibenik 6 0 0 6 9:39 0 
7, kolo: Autohrvatska —  Šibenik (sub

ota, 23. studenoga u Zagrebu).
K O Š A R K A fM ), 8.koloA-1 lige: Kantrida 

Rijekacesta -  Šibenik
(utorak, 26, studenoga, Rijeka, dvorana 

na Kozali) _________

Pripremili: I. MIKUUĆIN 
B. JURAS



NAŽUUANI DNEVNIK

JE KRIVO
J ugo je poludilo, pomamilo se, 

ima san osjećaj ka da će

odnit sve u .............  Ćutija
san se ružno ka umirovljenik po
četkom miseca. Nišan tija uzimati 
nikakav kinin, zna san da je to 
zbog juga. Sa jugon došlo a sa 
jugon će i otić. Radi se o vitru da 
ovi iz BALKA N SKE A S O C IJA C I
J E  ne bi drukčije razumili. R AD IO  
RITAM  ILI »R R «  su napravili pra
vu feštu. Častili su spizon, a piće 
su davali po dvi kune tek toliko da 
nije mukti.

Vidija san ljude kako su zado
voljni, a da buden iskren posli 
»lanjske oluje« nišan vidija ljude 
ovako opuštene i nasmijane. Do
bro je da se makar jednu večer ne 
priča 0 R E M O N TU  i TLM -u  i os
talim bolesnicima. More ko lajati i 
pizditi šta oće, ali ja van govorin 
da nema boljeg radija na B A LO TI.

Intra san se sa nekim poli
tičkim facama pa san im kaza da 
im naš R AD IO  R ITA M  može biti

samo glavama pa nišan zna šta 
oće reći. Ne možeš im znati kad 
pričaju šta oće, a kad mrdaju 
glavom onda ni oni sami ne znaju 
šta oće. Maka san se od politički 
faca kako mi ne bi pokvarili večer. 
Bila je lipa. maksimalno lipa ve
čer. Nedavno je naš R A D IO  
G R N D E L IN  navršija dvadeset 
osam godina. Ja san siguran, i ne 
samo siguran, nego sto posto sig
uran da će naš R A D IO  G R N D E 
LIN učinit pravu feštu za svoj tride
seti rođendan.

darska oluja«. Kaza san kako se 
slabo razumin, a meni se čini da 
je »primirje«. Nestalo je tona pa 
san moga u miru slušati R A D IO  
G R N D E LIN . G R A D S K O  V IJ E Ć E  
je raspravljalo o P R O R A Č U N U  
za iduću godinu i R E B A L A N S  za 
ovu godinu. Oporba je imala puno 
pitanja za V L A D A JU Č U  U D R U 
G U . Najviše pitanja je bilo za 
našeg G R A D O N A Č E L N IK A . Pi-

Kad san doša kući mora san 
pohvaliti R A D IO  R ITA M , ali O N A  
me je napala zašto san ija koba
sice. Pitala me koga hvalin, radio 
ili kobasice. Zna san da su prave 
i da lipo vonjaju. Na Baldekinu su 
se čule i u Crnici su se čule. Pravo 
Čudo od spize. Ko ji ne bi ija ja bi 
ga kaznija.

O N A  je počela sa pitanjima, a 
meni to nije bilo drago. Odm a je

uzor za lokalne izbore. Mrdali su odapela: »Dokle je došla gospo-

D e m o k ra tič n i upiti
• Gospodin Pedišić je pronaša malu i neo

bičnu »amforu« u Skradinu. Puno je neobična pa 
se nagađa je li se u amfori držala mast za 
balzamiranje ili suze.

Ravnatelj. Na određeno vrime 2
—  U  jednom i drugom  slučaju dobro će doći. Ako 

Ima u njoj masti za balzamiranje dobro će doć jer ima 
»m ali bogova« puno, a ako se u njoj drže suze dobro 
će doći posii lokalni izbora.

• Očekivalo se da će »Budala na odre-đeno 
vrime« naći topli dom na »neodređeno« vrime u 
našem gradu. Zašto je otiša.

Lupnuti, Novog natječaja 5
—  Puno nji je mislilo kako je on veća budala, ali 

se pokazalo da nije.
• Koliko se izilo kobasica na fešti RADIO 

RITMA. Niki kažu da se izilo više od 300 kili. Red 
mi, molin te.

Gurm an, Narodnog štumka bb
—  Potrošnja je bila gotovo neznatna i potrošilo se 

niti 3146. a niti 3144, nego točno 3145 komada.
• Što je to PRORAČUN, a šta je REBALANS. 

To ne mogu nikako razumiti.
Optimist, Lanjskog očekivanja 5

—  T o  ti je puno jednostavno. Proračun ti je 
G R A D S K I D Ž E P A R A C , a rebalans ti je dodatak. 
Siguran san da sad razumiš.

• Neki kažu da je sv. Martin najprije bija sv. 
Vinko. Priča se da je prominija ime 91. godine 
dolaskom nove vlasti. Možeš li to objasniti.

Ja  san ja. Krivog spoja 6
—  Sveti Martin je uvik bija i osta Martin, nije on 

ni Milorad ni Dragan da bi minja ime.
• Najnovija vijest glede gospodarstva je vrio 

optimistična. Saznali smo da se javljaju novi 
ulagači za industrijsku zonu POĐI. Oni dolaze iz 
Australije, Njemačke i Malezije.

Čudotvorac, Velike zajebancije bb
—  Ne zna se Čime dolaze, a ako ne požure neće 

biti slobodne ledine.
• Kad će mista uz rijeku Krku ili sela skradin- 

skog zaleđa dobiti pitku vodu. Tako smo blizu, a 
tako daleko od Krke.

Žedni, Narodnog cuga 3
—  Ja  mislin vrlo skoro. Hugo sam o što nije doša 

za novog člana G R A D S K O G  P O G L A V A R S T V A . Dok 
se ovo pitanje riješi mogu piti vino bez vode.

• Kad će naši nogometaši pribroditi financ
ijsku krizu. Tribamo im pomoći kako bi se sredilo 
stanje.

Nestrpljivi, Duplog pasa bb
—  Ja  san optimist, naši nogometaši u slobodno 

vrime igraju L O T O  IG R E.
• Kako stoji ofenziva u GOSPODARSKOJ 

OLUJI. Početak je bija dobar pa me stra da će kraj 
biti slab. Šta kažeš?

Moralist, Lopovskog pogleda 2
—  Svaki nemoralni pad ružno vonja. Mora se

ofenziva napraviti polako kako nas ne bi uvatila 
»epidemija« D E M O -K R A T U S

tanja su bila jasna i glasna, oću 
reći konkretna. Gradonačelnik se 
trudija odgovoriti na sva pitanja. 
Počeja se znojit, puno, puno se 
trudija i pravo je čudo kako nije 
osta trudan. Puno iscrpljen G R A 
D O N A Č E L N IK  jedva se drža na 
nogama. Došla je pauza ka na
ručena. Probalo se G R A D O N - 
A Č E L N IK A  osvježit C E D E V I- 
T O N , i nije išlo. Odm a zatim »gla
sački stroj« se pokvarija pa se 
situacija dodatno zakomplicirala. 
V L A D A J U Č A  oću reći veći dija 
V L A D A JU Ć E  je otiša. Punija je 
novi vitar »zna  se« i u Krešimirovu 
domu je nasta propuh. Svi su 
ostali iznenađeni I počelo se na
gađati zašto je V L A D A JU Č A  na
pravila O P O R B E N I K O R A K . Ro
dilo se pitanje. Može li se V L A D A 
J U Č A  naći u O P O R B E N O J S IT 
U A C IJI. Svakako da može. Najpr
ije triba naučit odati da bi moga 
zauzet određenu poziciju.

Reka san a na ovom vrimenu 
ne valja držati nikakve sjednice. 
Niko me ne sluša, a mislin na
jbolje.

moj d rM O G LA V

Prolazeći Medulićevim trgom teško da biste primijetili grešku koja 
se potkrala Šibenskim komunalcima, prilikom obilježavanja naziva 
ulica i kućanskih brojeva. No ono što ne vidite vi, zabilježi fotografski 
objektiv, naprava koja je posebno osjetljiva na svakojake pogreške. 
Tako se u objektivu fotoaparata, a i u rubrici » U  O B J E K T IV U «  (dakle 
u dva objektiva) našao i jedan kralj koji to i nije. Svašta se živom 
čovjeku desi, kažu, pa tako i Ulica kralua Tomislava. Takva 
pogreška u krajnjoj je liniji i simpatična. I sada što je, tu je. No jedan 
će događaj, vezan uz samo postavljanje znaka, ostati zastrt velom 
tajni. Nećemo dovoditi u pitanje pismenost radnika već njihov vid. 
Ako je on zadovoljavajući kako se mogla ingnorirati ova greška ma 
kako ona bila beznačajna. No i ako nije, gdje su gledali oni 
komunalci (držeći skale?) koji s vidom nemaju takvih problema. 
Vidio ili ne vidio pitanje je sad, no bez obzira na odgovor; kralj uvijek 
ostaje kralj. Shodno tome uputa; čitaj onako kako je trebalo pisati.

J.K.

Odgovore šaljite najkasnije do četvrtka do 18 sati 
dopisnicom na adresu; »Šibenski list« (za nagradnu 
križaljku) B. Petranovića 3, 22000 Šibenik. Rješenje u 
prošlom broju nagradne križaljke je: AŽURIRATI. Sretna 
dobitnica je Anita Perkov, Bana Ivana Mažuranića 17. 
22000 šitenik. Sponzor je muški frizerski salon »FIG A - 
R O «. Dobitnik neka se javi u redakciju šibenskog lista.

CENTAR
ŠIBENIK

OSNIVAČiii 9kap-
~ l^paonije šibenske 

m > A V A C i N<nriiuko-izdav«ć- 
 ̂i i  m itaton  Inform athmi 
eenter
 ̂ Infomislhnaog ceu-
triu  hnm  B U R lC  
Uređene redakdfeld k o l ^ f i  
E>iiro BEĆIR. Stjepan B A R A - 
N O V IĆ , K a U rin a  R U D A N ,

Žlaaa FER lC, M arila L O N - 
AR^BnsKaaaGRUBICJCAJW Bnarnaa G R U B IC . Brani

m ir PERIŠA, fotoreporter V I- 
Ison P O liC
Urednica Šibenskog Ustat 
K A T A R IN A  R U D A N  
Urednlštvoi UUca Božldara 
Petranovića 3, Šibenik 
TE L E F O N Ii centrala 3:1-227 
Uredništvo Šibenskog Usta 
30-100
Propagandna služba 1 tele
faks 35-600

P R E TP L A TA  na Usti za tri 
mteseca 39, za šest 78, za godi
nu dana 156 kuna. Za inozem
stvo dvostruko.
Žlroraćuni 34600’603-976 kod 
ZAP Šibenik
Slike i rukopise ne vraćamo. 
R|eŠen|em Ministarstva kultu
re i prosvjete Republike 
Hrvatske broj 532-03-1/92-01 
•Šibenski Ust« oslobođen je 
osnovnog poreza na promet

O G L A S Ii t cm/t stupac 
2 D E M  u protuvrijednosti ku
ne na dan fakturiranja. MaU 
o g ia ^  obavijesU građana 
i  posebne usluge regulirani 
su posebnim cj®<i^oni

T IS A K t »Slobodna D alm adja 
—  Novine« d.d. SpUt» H rvat
ske m ornarice 4



MERIDIJANI ŠlbencM ll«t |  C  
•ubota, 23. •faidcnona 1996. A  Z #

SLUĆAJAN SUSRET S HRVATSKIM ISEUENIKOM VEUKOM LAKOŠEM

u i N i n
tovo sva s ^ e ts k a  turistička 
središta, a Šibenik po uspo-

S ve se v ile  Hrvata iz di
jaspore ^»ti vratiti 
u Hrvatsku te pom oći 

svaki na svoj način kako su 
to i Činili za vrijeme D om o- 
v in ^ o g  rata. Veljko LakoŠ 
jedan je od tih ljudi koji već 
26 godina 2 M I radi u To ro n 
tu u Kanadi Razlog njegova 
odlaska jednostavno bi se 
objasnio riječima *»trbuhom 
za kruhom«, rro njegova pri
ča ima i druge razloge. Nai
me, morao je promijeniti ne
koliko gradova <SpMt, Lon
don, Nevv Vork i na kraju 
Montreal) da bi se mogao 
o ^n iti. Tako je zapravo

mjesto Ženidbe odredilo 
njegov Život iseljenike Kako 
je završio ugostiteljsko-tu- 
rističku Školu u Dubrovniku 
te već imao iskustva radeći 
rra putničkim brodovima, 
u Torontu je otvorio resto
ran. Za svoj ugostiteljski rad 
primio je brojna priznanja 
LakoŠev restoran «Rafaelo* 
proglašen je jednim od tri 
najbolja restorana u tom ka
nadskom gradu sa pet mili
juna stanovnika

Nakon sedam godina 
Veljko LakoŠ ponovno je 
u rodnom  Šibeniku sa že

ljom da se tu I vrati. N osta l
gija za  Š ibenikom , Dalm aci
jom  i H rvatskom  ponukala 
ga je na to da je prije 5 g o 
dina p o č e o  pisati pjesm e, 
p o s e b n o  z b o g  ratnih zb iva 
nja. -H tio  sam  nekako p o 
m oći Hrvatskoj u to vrijeme 
i p o č e o  sam  pisati ro do ljub
ne p jesm e. Njim a sam  htio 
potaknuti ljude da se vrate 
u H rvatsku, a ne da iz nje 
odlaze*, kaže LakoŠ U  tih 
pet godina  napisao Je 47 d o 
m oljubnih pjesam a, a 12 ih 
je i uglazbljeno. » U  dalekom  
svijetu u srcu  Ja nosim  svoju 
ro d n u  gru d u  s kojom  se p o 

nosim  Danas, sutra, uvijek 
Hrvatsku ću  volit, za nju ću 
se uvijek drago m  B o g u  m o 
lit.,.** dio je iz jedne od La - 
koševlh pjesam a. Želja mu 
je da u Hrvatskoj Izda zbirku 
pjesam a te dio njih snimi sa 
Šibenskim  I drugim  gla zb e 
nicima.

P ored pjesničkog reda 
koji je posvetio ro dnom  gra 
du I dom ovini Veljko LakoŠ 
dosada je privukao I zainte
resirao kanadske p o d u ze t
nike za  ulaganja I projekte, 
koji bi se realizirali u Hrvat
skoj i sam om  Šibeniku. 
•Proputovao sam  I vidio g o - 

a SN^e 
I ,  a šit

redbi s njima pripada u sam 
vrh. zahvaljujući prirodnim  
ljepotam a. Zainteresirani lju
di već postoje  i uglavnom  
Žele ulagati u turizm u, o d 
nosno u hotele, kupališta 
i ceste. Želim  da Šibenik na
pokon bud e  onakav kako 
m u i mirita jer za  to ima m o 
g u ć n o s ti.- M nogi kažu; N i- 
ma grada do  Splita, a ja ka
že m  da nem a grada do  Š i
benika Vjerujem  da će Š i
benik biti na p o n o s cijele 
Dalm acije pa 1 poznat širom  
svijeta. Tre b a m o  sam o imati 
vjere i poslušati poslovicu 
koja kaže da je bolji onaj 
čovjek koji ne zna. a makne 
prstom  od ono ga koji zna, 
ali to ne napravi.

T a k a t I  sn im a k: J .K .

ŽUPANIJSKI VREMEPLOV: STUDENI 1966. GODINE

SUVREMENA V EN EC IJA  NA MURTERU
T oČrvo prija deset godi

na, 24. studenog 
1 ^ .  godina, u jaku 
burnih i dramatičnih 

dana suaaka kriza, otplovio ja 
za t^adlnjemi Arapsku Repub
liku, u misiju mira. odred 4u- 
gaalevefieke fiarodne entijje- 
Naposredno pred odlazak, na 
brod *»Par1lzanku«>, na kojoj ja 
vać bila izvješene zastava 
dkijanlh fiaroda, zajedno sa ta
dašnjim predsjednikom kotara 
Šibenik Perom Škarloom. I on
dašnjim pradajadnikom NO op- 
ćint Petrom Rončovičom, stu
pio ja kontraadmiiat Stenko 
Parmać. Tom prilikom orv su a# 
oprostili s komandantom odre
da. pukovnikom Nikolom Rođo- 
šavlćem. I ostalim rukovodioci
ma odreda —  zažalivši im sret
nu misiju mira na 8lne|u.«

To ja ulomak iz napisa što 
ga ja, pod naslovom •slubiiej 
Pts\^ šljemova* (potpisrvik je 
Mate MMIIć) objavio *šibenski 
kat« u broju od 25 studenog 
1966. godine. U okviru drultve- 
no-političke rubrike je I napis 
•Svsčsns akademija u kazališ
tu* (autor je Josip Jakovljević) 
iz kojeg doznajemo da će povo
dom Dane RefMibllke u Šibeni
ku biti organizirano mnogo pri- 
godrtlh svečanosti, a r>s akade
miji u Narodnom kazalištu na
stupit će RKUD »Kolo« dok će 
amateri Centra za acenaku kul
turu Izvesti komediju »Klupko« 
Para Budake. Tu je i vijest da 
će na natječaju što ga organizi
ra »Borbe« za najbolja arhitek
tonska djela sudjelovati i beog- 
ridako poduzeća »Moatograd- 
d|e« za rjašanje mosta preko ši
benskog kanala —  za taj isti 
objekt »konstruktor inž. Ilija 
itojadlnovlć nedavno ja u Ba- 
ogr^u  dobio Oktoberaku ne
radu.« Tu ja I notica da Šiben
čani, ako to žala. praznična da
na mogu proslaviti na izletima 
u Split Mekeraku, Zeder, Biog
rad, na Kometima Ili pak na 
Stapovima Krka.

0  turističkim I ostalim par- 
•pektivama Murtera u phvrad- 
noj rubrid piša Ivo Jurege i za- 
ključuja: »Općina, koja i inače 
pokazuje malo intaraaa za raz
voj turizma u ovom mjaatu, uzi
ma gotovo ava aradatva ubrana

od turističkih taksa, lako ja već 
bila upozorena da je odluka 
o tom# protuzakonita Mjaštani 
se pitaju dokia ča tako biti I tra
že da sa murtaraki tunzam 
snažnija I brža razvija rvago do
sad. kako ljepota r>a bi i dalja 
stajala naiakonštana I zapušte
na. pa Čak i nagrdana*. O  za
puštenom Vidikovcu piša Joalp 
Jakovljević, dok Joško Ćeler 
raspravlja o toma koji su razlozi 
što Šibenčani veoma često 
u prodavaonicama r̂ a mogu ku
piti prijeko potrebna autodijalo- 
va. čitamo: »Dobiti dijalove za 
•Wolkawegen«, za »škodu« 
(unatoč obećanjima!) za »Ford- 
•teunuae«, za »Recorda«, 
»Corttnu« Hl »Rermulta« prava 
ja rijetkost Trgovina kažu: što 
možemo. r>ama dovoijrK} ob
rtnih aradstava za sva nabavke, 
a ponekad nam aa i r>a isplati 
da držimo prevelik asortiman
—  kad on dugo lažil*. U članku 
pod naslovom »Prija roka* Đu
ro Bečir piša o poslovanju Ši
benskog poduzeća »Luka« 
»  »kolektiv ja do početka stu
denog ove godina ostvario
767.000 tona prometa U istom 
razdoblju prošla godina »Luka« 
je prometnula 711.600 tona raz
na roba. U prvih deset mjeseci, 
u uvozu, izmanipulirano ja
204.000 tona ugljena, 152 tona 
željezna ruda i 221 tisuća tona 
sirovog fosfata I aminosulfata«. 
O reguliranju prometa u Šibeni
ku razglaba Joško Celer, dok 
Đuro Bećlr, u članku -Troše 
kao da nije njihovo*, piše o veli
kim izdacima na ime naknada 
za bolovanja i Izostanke s posta

u prvom polugodištu ova go
dina na području komuna Šibe
nik isplaćeno je samo za nakna
du osobnog dohotka do tride
set dana 211,744.(XX) dinara, 
a to iznosi više od 20 posto od 
ukupnog prihoda iz doprinosa.« 
čitamo, nadalje, da ja u Qrad- 
akoj vijećnici održana sveča
nost povodom uručivanja na
grada vlaanicima triju najljepše 
urađenih balkona u Šibeniku
—  akciju ja organizirao Odbor 
za proslavu 900-godišnjlce 
prvog spomena Šibenika i re
dakcija »šibenskog lista.« Na 
avačanoati su nagrada uručili 
Sllvaatar Škuder i Josip Grba-

lje. a člar>ovl žirija još su bili no
vinar Joalp Je k ^ e v lć  i ̂ i jo p -  
rivradni tehničar Jovan CaHĆ.

U Športskoj rubrici »šiben
skog lista* Čitamo da ja prvo 
mjesto u jaaanakom dijelu 
prvenstva Općinska rukomatna 
Hga pnpaio. aasvtm zasluženo, 
ekipi »Radnika« iz Vodica: Vo- 
dlćenl su dali 134 gola. a primili 
samo 36 Drugo mjesto zauzeo 
je »Autotranaport« kojega tre
nira Mlšo KneŽIĆ. Bivši Član 
Dalmettnake rukon>etna lige 
•Metalac« nalazi se na dnu tab
lica. ali za to ima viša razloga, 
jar su ga. da samo to spomene
mo. napustili neki igrači, među 
ostalim BaŠIĆ i Memužić. U fi- 
nalr>om susretu omladinskog 
Jugoslavenskog kupa za pod
ručje Dalmatinska zona splitski 
Hejhduk pobijedio ja odgovara
jući sastav »Šibenika« sa čak

6:0, a zgoditka su postigli Žute- 
Hja. Bablć, Leakur I Kumer. Su
dio ja VIcko ZenInovIĆ iz Zadra. 
Tu ja I vijest iz plivanja ~  do- 
znajamo da su r^jbolje uspjeha 
u protekloj sezoni postigli Fran
ko StojnIĆ (omladinski prvak na 
200 metara prsno), dok je Ra- 
doalav Koštan republički prvak 
na 100 i 200 metara teđno. Uz 
to. pionir Zvona Zanlnovlć pio
nirski je prvak na 50 metara 
prsno, 50 metara leptir i 100 
metara prsno.

U kulturnoj rubrici lista Ni
kola Putić nastavlja objavljivati 
putopis »Krkom uzvodno«, 
a tih dana Šibenčani su u kine- 
matograhma gledali ove filmo
ve : Tri nemilosrdna. Ber»da an
đela. Za ljubav III novac. Skri
vene opeanoat I Sluge

O.R.
(Nastavlja se)

OBAVIJEST
Hl. ibeme područje 06RH —  KNIN 

V.P. 1106 DRNIŠ
Z a p o v je d n iš tv o  142 d o m o b ra n s k e  p u k o v n ije  H V Dm iS p r ig o 
d o m  o b ilje ž a v a n ja  p e te  g o d iš n jic e  osnutka o b a v je š ta v a  o b i
telji. ro d b in u  1 prijate lje  p o g in u lih  p r ip a d n ik a  o v e  R jk o vn ije . In
v a lid a , te  bIvSIh I s o d a S n jih  p r ip a d n ik a  k a o  i o s ta lo  p u ć o n s tv o  
d a  ć e  p r ig o d n a  s v e č a n o s t biti o d r ž a n a  1. prosince If06. g o 
d in e  sa s lje d e ć im  pro to k o lo m :
—  9 sati p o la g a n je  v ije n a c a  no  spom en-obllježje  —  M lljevd
—  10 sati —  miso zodu Sn ico  u Crkvi sv Ante
—  12 sati —  p rig o d n a  svečorx>st u M aloj vijećnici u  DmiSu

142 do m o bran sk a pukovnijo

HRVAISKI SAS« INOVATORA RASnSUJE I I .  NATJEČAJ 
ZA NAJBOUU INOVACIJU 
DAUUCUE U 1996. GODINU

UVJEH:
PtAVO tUDJROVANJA WUJU tV I RUČKI I RMVM O tO tl S ROOMČ- 
M  a iP A iaM : tRLflSKODAIMATMflO, lAPAtaKO KMMUg . ŠNINSKI i - -

OAOSTVO nOVATORA SPUT
SPUr, PoGKk« cou }l 
TN.021/370̂  14.FaicM3-7W

t .  PMDMIT NAMKAJA MOZl am  B  SUD KOJI OSlAtn UUDSKOO RADA 
I DJNOVANJA.

a. R—R o h iio  a j l i M J i  M o b  am  b u m . Tn ewčKO»n ie io t o iKO un ap 
a m M J t ,  KOKMTAN MURNOO, RAdONAiBACUA. MODA. UORAK. 
NOVI MOBVOO RJ KNJA.

4. PMJAVI «  RODNOM BKUUČfVD NA OCRAtCU KOJI ti MOll DOtm 
NA ADROM -OU1USA« (VOLNČKA OMTA tlX 

a . PM M JlU  RADOVI NMOUOATĆftTRVČNAKOIMaUA IPMMJIUR6 
lODn lA  L, R. I RL MJItTO U RAIIOO«JL

a. 4NAiva- ča p o m m «o  raooiAini n a j m u i  m o v a c u i  b  fo d r u čja

•O UIVlAs F O m č -
7. NATJMAJ M  OfVOMN DO tC. 11. i m .
a. RADOVI lA u m  a o lio M  r i dosta^  na 

RA oaaTA S I, aatiT.
9. lA  a v i  INIOIMRACIJI OaRATm H  NA m .  OSI/SNMIA.

BEmJBUKA HRVATIKA 
MINISTARSTVO PROSVJETI I ŠPORTA 
Zagreb, JurlŠIćevo S/lll 
raaplaul«

N A TJEČ AJ
7Q O da bir pfriencljolnlh wjdkjr»lko u rekontlrukcljl, lnvestk;lj6kom 
od ržavanju, l/gradnjl l oprernonju objekata osnovnih I %r<ydry»i 

Školo I «  učeničkih d o m o v o  no  po dručju  Popubiike Hrvot^k^e 
u 1997 gfKJinl 1 to 

o) to poslove prolefcflron|oi 
bi to poslova tlruŠnog nodioroi 
o) to lirvedbu rodovoi
d| to opremanja ob|akatot

to  InvatKolJsko oO rlo vo n)a  strojorska oprema.

ORĆI U V J in  P O a iO V A N JA :
—  ustupanje ro d o v a  i f»obavljonje robe vrli se p re m a  Uredbi o  p o 
stupku n a b a v e  robe I uskjgo I ustuponjo ro d o v a  (*Narodrte fK M - 
r»e«, broj 25/96.) Vlod© Republike Hrvotsk©
A )  O a Ć I U V JiD :

I. NotfacotI ta  m ogu provna I flilčka oaoba koja:
—  lu  reglitrirarTe kod nodležnih tijelo u PH,
—  im aju reglitrifonu đjelatrTost za  koju se rvotjeću;
—  ras(X>la£i rodfX>m soogom  l stručnim kodrovlm o, rrvehoni- 

zocljom  I d ru g o m  tetvrlčkom  oprenrrom n j ln o m  za  izvo
đe nje  ro d ova;

—  im aju flnor»cijsku stablirtost —  borktet tvrtke (b o o  1 1 b o o  2):
—  lrr»o)u status oflrfnlranog I solidry>g izvodttetjo ro d o va  rva 

poslovim a za  koje se rkotječu —  Ito potvrđuju reterervva- 
m o

li. Ponudo to  n o fža č ^  m ora  •odriovotl 
ZA T lO O V A Ć K A  D R im V A :

—  oznoku tvrtke o d no sn o rvjztv I odresu rvatjecoteljo s regls- 
triroraom dje la tn o fću  (Izvod Iz sudskog registro);

—  usM ođenje sa ZTO;
—  vrstu p o s ^ a  Iz registrtrar»e djekatnosti za  koju se žeti rvatje- 

COtl.
—  popis rodrre srvage, stručrkh I drugih kodrova.
—  ovjereni prijepis brkane© stanja I uspjeha (B O N  1. BO N  2);
—  reference (p o p is  izvedenih objekata).

ZA OaVTNlKE:
—  Obrtnica;
—  pKatvrđo O d m jerodovrvag p o d ru č n o g  u re d o  o  du žrk  b o v - 

Ijenjo obrtom ;
—  po tvrd o  o  poslovonju o d  m jerodovrrog p o d ru č n o g  u red a 

ZO prethodrvi godirtu;
—  dokaz o  broju zoposlerkh (ugovori o  rod u):
—  potvrdu o  r e d o ^ o m  p l o ć a r ^  đoprfavasu (rrwov1n$ko 

I zdrovstverv) osiguronjo) za djekjtrvke;
—  pre poruka m jerodovr>e obrtr»*čke komore;
—  po pis  trajrre inr>ovlr»e

D etoljon opis traženih p o d o to k a  ta peaabni irdaK m o g u  se pribavi
ti u  MInistorstvu p ro s v j^ e  I Ip o rto  —  Ufvovi zo  firvarvrlje. Zogreb. Ju - 
riltčeva  3/ffl N n a  telefon: 041/435-514. 435-414. 274-259. 271-479. te 
Županijskim ured im a za  prosvjetu, k u tti^ . infomrvrcvije. Sport i teh
ničku kulturu i njrhovim ispostavam a
Porviđiteljl se o d a b iru  za  1997 godirvi za sve & ip o r«)e  Repc^aNce 
Hrvatsko
U obzir d o la ze  sofrto k o n v ^ tr te  p o n u d e .
Zainteresirani sucAortici dužni su kompletrae p o n u d e  u zo p e čo če o o j 
o m o tm d  s naznakom  N I  O TV AR A J —  RONUDA ZA N A TJEČ A J —  OR- 
JEKT1, dostaviti rvajkasnije 15 dorva rvakoo o b ja v e  na  o dresu Mints- 
torstvo prosvjete 1 ip o rta  —  U p ra vo  za flrvjiacij©. 10000 Zogreb. Juri- 
l ič e v a  3/ia.

N opem ano
O v a j t ^ t  lio lja co ja  za  o d o b k  po te nd jo in ih  sudionika u rekonstnA- 
d|l, Irrvesticljskom o d d  o v a  nju. izgrodnji i oprerrvanju o b je to ta  Škol
stvo rva p o d ru čju  PH u 1997 godini, fo tp itgte  ja MINISTAfiSTVO 
tV J E T l I I F O I T A  u V J U N IK U  U .  ttuđanego i m .  gedlrm . 
to k  ZO doatovu porH»da r>o droau R M N inA tSTVA  RtOSVJETE 1 ŠROt- 
TA  ja i a  do na nokon objova u VJESNIKU, točnija od  14. XI. 1994. do 
Ž. XII. i m .  godirsa.

ZAVOD ZA ZAPOŠUAVANJE
SLO BO D N A RADNA M JESTA

Ž U P A N IJS K I M U Z E J ŠI
BENIK

—  K U S T O S  M U Z E JA  —  1 
izvršitelj na neodređeno vnjeme. 
V S S  etnolog, završen pri
pravnički staž

R O K  O G L A S A : 26. 11. 
1996

E K O N O M S K A  U P R A V N O - 
B IR O TE H IĆ K A I TR G O V A Č K A  
Š K O L A  ŠIB EN IK

—  N A S TA V N IK  M A TEM A 
TIK E  —  1 izvršitelj na neo
dređeno vrijeme -N A S T A V N IK  
IN FO R M A TIKE -  1 izvršitelj na 
neodređeno vrijeme -  NAS
TA V N IK  E K O N O M S K E  G R U 
PE P R E D M E TA  -  2 izvršitelja 
na neodređeno vrijeme

— N A S TA V N IK  IN FOR M A
TIK E  -  1 izvršitelj na neodre
đeno vrijeme

MALI O G LASI 
Te». 35-600^
IZ N A JM LJU JE M  poslovni 

prostor u [^ c u . Zatonska 2. 
Šibenik, namjena nije određena. 
Upitati na telefon 022/443-900.

V R LO  povoljno prodajem 
građevinski teren 706 četvornih 
metara. Teren je ravan i bez 
miniranja, 150 metara od mora, 
Bilice-Stubalj. Telefon 28-722.

IZ N A JM LJU JE M  poslovni 
prostor na Brodarici 120 
četvornih metara uređeno i 500 
četvornih metara okućnice. 
Prostor ima i telefon. Pogodno 
za trgovinu i druge djelatnosti. 
Javiti se na telefon 50-951.

NOVI »Punto« 55 S 3 v 7  
novi »Uno€ 4 5 1 E ima kataliza
tor 5 vrata i pet brzina, povoljno 
prodajem Telefoni 85-608 i 85- 
642.

— N A STA V N IK  P S IH O LO G 
IJE -  1 izvršitelj na neodređeno 
vrijeme -  N ASTAV N IK  G E 
O G R A F IJE  -  1 izvršrtelj na ne
određeno vrijeme R OK 
O G LA SA ; 26. 11. 1996.

R EM O N TN O  B R O D O G 
R AD ILIŠTE ŠIBENIK

-  B R O D O M O N TE R
-  1 izvršitelj na određeno vri
jeme, III.. IV., V. St. industr. 
obrtničke škole

—  ZA VAR iV AČ E LE K TR O
—  1 izvršitelj na određeno vri
jeme, III., IV., V. St. industr. 
obrtničke škole

—  ZA VAR IVAČ PLINSKI —  
1 izvršitelj na određeno vrijeme, 
III., IV., V-, St. ind. obrtn. škole

—  BRODSKI BRAVAR —  1 
izvršitelj na određeno vrijeme. 
KV brodski bravar

R O K  O G L A S A : 27. 11. 
1996.

u SJEĆANJE
Prošle su tri tužne 

godine od prerane smrti 
dragog nam supruga I oca

KAŽIMIRA 
BOŽE BUJASA

Vrijeme prolazi, ali 
tuga i bol zauvijek ostaju u 
našim srcima 1 mislima.

TVoJI ni(jmiliji: supruga 
Ružica, kći Dijana i sin 
Marko.

Počivao u miru 
Božjem!



R I]Eqa I SLIKOM
AKCIJA 

VIKEND 3 J O Š U V U E K V E U K  
BROJ PREKRŠITELJA

IVICA MUDRINIĆ

KIDSE0V i U « l ,S l $ I I P E m i l9IU 
V U O N M S I L S n J E U Z I I I

Djelatnici prometne policije Policijske uprave šibenske dosad 
su proveli tri akcije u kojima se pojačano kontrolirao promet 
na području cijele Županije s ciljem da se smanji broj 
prometnih nezgoda i prekršaja tijekom dana vikenda. U  akciji Vikend 

3 kontrolirano je 1318 vozila i ispisano 198 novčanih kazni. Iz 
prometa je zbc^ tehničke neispravnosti isključeno 15 vozila i 34 
vozača. Još uvijek je veliki broj vozača kod kojih je utvrđeno da su 
vozili pod utjecajem alkohola. Zbog toga je iz prometa, oduziman
jem vozačke dozvole isključeno 17 vozača. Jednako tako tijekom 
akcije Policijske uprave šibenske Vikend 3 oduzeto je i 6 registrac- 
ijskih pločica i zadržano je 12 vozila.

lAGUDAVA
- E, moj Ante, da sam se Ja obazirao na sve ono Sto Je o meni pisao »Globus« 
gdjeblml bio toall

Loši vremenski uvjeti 
pratili su IV. kup »Ja s  
tog 96« u podvodnom 
ribofovu, koji je održan u 

organizaciji Sportskog dru
štva »Jastog«, a p>od pokro
viteljstvom Turističke zajed
nice Šibenika i Županijskog 
saveza za športski riboiov 
na moru. »Jastog 96 « oku
pio je 7 ekipa športskih ribo
lovaca, s po dva člana, s 
podnjčja Splita, Šibenika i 
Murtera. Podvodnom puš
kom lovilo se u akvatoriju 
Zlarina, Lupca i Prvića no 
dobar ulov je izostao zbog 
lošeg vremena. Tako je ulo-

te -, JV ill J'Ji:ni'J J

— J  Z/ J
r

■ - 1

vijeno šest komada ribe i to 
gof, salpa, šarag i cipli uku
pne mase oko 3,5 kilogra
ma. Najbolji plasman i ulov 
imala je ekipa Podvodnog 
športskog društva »Zenta« 
iz Splita odnosno Oario Ma- 
rinov i Tomislav Skalić. Dru
go mjesto na IV. kupu »Ja s 

tog 96 « pripalo je podvodn
im športskim ribolovcima 
Športskog društva »J a s 
tog«, a treće Športskom 
društvu »Kornatar« iz Murt
era. Bez ulova ostale su 
dvije ekipe i to »M ornar« iz 
Splita i ronilački klub 
»E c o s « iz Šibenika.

Pehari I Sv. Mihovil nalboljlma PŠDhi Zenta, Split

RBO UMACI NA SCENI
NBionicko dndtvo za proizvodnju t promdf 

vina, alkoholnih i bezalkoholnih pića

22000 ŠIBENIK, Velimira Škorpika br. 2, 
Ž ir(h ra ču n 34600m ’1770

Telefoni: (022) 34-011,
33- 671,34-167
34- 482,32-296 

telefon: 27345 HR VINAR 
tekfax 37-888

ajpopulamija televizijska emisljs 
Turbo Limach Show potražila je 
ovog Liedna i šibenske glazbene, 

glumačke i imitatorske nade odnosno« 
talente i to svojom audicijom koja je 
održana u Krešimirovu domu. Bez oi^ 
žira na poznatu činjenicu da se tu radi 
o prestižnoj tv emisiji, ovogodišnji oda
ziv mladih talenata na audiciju bio Je 
manji od očekivanog. Prijavilo se oko 
četrdesetak šibenske djece koja su, 
kako Je to uobičajeno, morala proći! 
kako glazbene i umjetničke kriterije 
tako I kriterije kamere. Još nam samo 
ostaje da pričekamo konačne rezultate 
audicije nakon kojih ćemo moći na hr
vatskoj televiziji vidjeti I šibenske tal
ente, što će za dio njih označiti početak 
estradnih I umjetničkih karijera. To ne bi 
bilo čudno kada znamo da je Šibenik 
grad koji je dao velika imena na tom 
području.

PROMETNIH PRAVlU !


